

ဓမ္မသစ်ကျမ်းတို့၏ အမည်နာမများ

ကျမ်း	အခန်းကြီး	အခန်းငယ်	စာမျက်နှာ
ရှင်မဿဒရစ်ဝင်	28	1071	1
ရှင်မာကုဒရစ်ဝင်	16	678	72
ရှင်လုကာဒရစ်ဝင်	24	1151	117
ရှင်ယောဟန်ဒရစ်ဝင်	21	879	193
တမန်တော်ဝတ္ထု	28	1007	248
ဧရာမဩဝါဒစာ	16	433	320
ကောရိန္ဒုဩဝါဒစာပထမစောင်	16	437	358
ကောရိန္ဒုဩဝါဒစာဒုတိယစောင်	13	257	390
ဂလာတီဩဝါဒစာ	6	149	411
ဖေက်ဩဝါဒစာ	6	155	423
ဖိလိပိုဩဝါဒစာ	4	104	435
ကောလောသဲဩဝါဒစာ	4	95	444
သက်သာလောနိတီဩဝါဒစာပထမစောင်	5	89	452
သက်သာလောနိတီဩဝါဒစာဒုတိယစောင်	3	47	459
တိမောသေဩဝါဒစာပထမစောင်	6	113	463
တိမောသေဩဝါဒစာဒုတိယစောင်	4	83	473
တီတုဩဝါဒစာ	3	46	480
ဖိလေမုန်ဩဝါဒစာ	1	25	484
ဟေဗြဲဩဝါဒစာ	13	303	486
ရှင်ယာကုပ်ဩဝါဒစာ	5	108	511
ရှင်ပေတရူဩဝါဒစာပထမစောင်	5	105	519
ရှင်ပေတရူဩဝါဒစာဒုတိယစောင်	3	61	528
ရှင်ယောဟန်ဩဝါဒစာပထမစောင်	5	105	533
ရှင်ယောဟန်ဩဝါဒစာဒုတိယစောင်	1	13	541
ရှင်ယောဟန်ဩဝါဒစာတတိယစောင်	1	15	542
ရှင်ယုဒဩဝါဒစာ	1	25	543
ဗျာဒိတ်ကျမ်း	22	405	546

အမှတ်စာ

ဤဓမ္မသစ်ကျမ်း ဘာသာပြန်ဆိုချက်၏ အဓိကရည်ရွယ်ချက်သည် ဆင်းရဲနွမ်းပါးပြီး ပညာရေး၌ ချို့တဲ့သော လူတန်းစားများနှင့် ကလေးများတို့၏ အဓိကလိုအပ်ချက်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးရန် ပြင်ဆင်ထားခြင်း ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် ဤဘာသာပြန်ဆိုချက်တွင် ရုပ်ထူးသောဝါကျများနှင့် ခက်ခဲသောစကားလုံးကို သုံးထားခြင်းမရှိ။ ဤဓမ္မသစ်ကျမ်း ဘာသာပြန်ဆိုချက်ကို ဖတ်သော သူသည် ပထမအကြိမ်ဖတ်ခြင်း၌ပင်၎င်း ဆိုလိုရင်းအဓိပ္ပါယ်ကို တိကျမှန်ကန်စွာ သဘောပေါက် နိုင်လောက်အောင် လွယ်ကူသောစကားလုံးများကို အသုံးပြု၍ ရေးသားခြင်း ဖြစ်သည်။

ဤကောင်းသောကျမ်းစာ ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းကို ဦးဆောင်လမ်းပြသည့် အခြေခံကျသောအရာ တစ်ခုသည် ကောင်းသောဆက်သွယ်ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဘာသာပြန်ဆိုသူများ၏အဓိကရည်ရွယ် ချက်မှာ မူရင်းကျမ်းစာရေးသားခဲ့သော သူများ၏စကားကို ထိုအချိန်ရှိလူများအတွက်လည်း ထိရောက်၍ သဘာဝကျသကဲ့သို့ စာဖတ်သူများအတွက်လည်း ထိရောက်၍ သဘာဝကျရန် ဖြစ်သည်။ တိကျမှန်ကန်သော ဘာသာပြန်ဆိုခြင်းသည် အဘိဓာန်၌ရှိသော စကားလုံးများနှင့် ကိုက်ညီဖို့သာလျှင် မဟုတ်ပါ။ ၎င်းသည် မူရင်းစကားကို ပုံစံတစ်ခု၌ ထုတ်ဖော်သောနည်းစနစ် ဖြစ်ပြီး အဓိပ္ပါယ်တူညီဖို့သာလျှင် မဟုတ်ပဲ ဆက်နွယ်မှုရှိခြင်း၊ တူညီသောစိတ်ဝင်စားမှုကို ဖြစ် စေခြင်းနှင့် လွန်ခဲ့သောနှစ်ထောင်ပေါင်းများစွာကဲ့သို့ ယနေ့အချိန်၌လည်း တူညီသောထိ ရောက်မှုရှိရန် ဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် ထိရောက်သောဆက်သွယ်ခြင်းသည် ဤမူရင်းကျမ်းကို ဘာသာပြန်ဆိုသူများအ တွက် အလွန်အရေးကြီးပေသည်။ ဤဆက်သွယ်ရန် ဆန္ဒသည် တိကျမှန်ကန်ခြင်းကို နည်းပါးစေရန် မပြုခဲ့ပါ။ သို့သော် တိကျမှန်ကန်ခြင်းသည် မှန်ကန်သောသဘောထားကို ပြသောအရာအဖြစ်နား လည်ခဲ့ရပြီး ရှေးကျသောဘာသာစကားအချက်အလက်များကို တိကျစွာပေးယူခြင်းမဟုတ်ပါ။

သမ္မာကျမ်းစာကို ရေးသားပြုစုသောသူများ၊ အထူးသဖြင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းရေးသားချက်များကို ထုတ်လုပ်သောသူများတို့၏ အသုံးပြုသောစကားအသုံးအနှုန်းအားဖြင့် သူတို့သည် ကောင်းသော ဆက်သွယ်ခြင်း၌ အလွန်စိတ်ဝင်စားကြောင်း ပြသထားသည်။ ဤကျမ်းစာကို ဘာသာပြန်သော သူတို့သည် အရေးကြီးသောဥပမာကိုလိုက်ရန် ဆင်ခြင်ရသည်။ ထို့ကြောင့် သူတို့ပရိသတ် များထံသို့ လွယ်ကူ၍ သဘာဝကျသောကျမ်းစာ၏အဓိပ္ပါယ်ကို ပြောကြားရန် ဆောင်ရွက်ခဲ့ သည်။ သူတို့သည်နားလည် သဘောပေါက်ရန် အတားအဆီးဖြစ်သည့် အရာများကို ပြုလုပ်မည့် အစား၊ ကျမ်းစာ၏သမ္မာတရားများကို ဖွင့်ပေး၍ နားလည်ရန် လွယ်ကူသောဘာသာစကားကို အသုံးပြုကြသည်။

နားလည်သဘောပေါက်ရန် အကူအညီပေးသော အထူးရှင်းလင်းဖော်ပြချက်များကို ဤဘာသာပြန်ဆိုခြင်းတွင် အသုံးပြုသည်။ လိုရင်းတိုရှင်းသို့ သို့မဟုတ် အဓိပ္ပါယ်တူသော စကားလုံးများသည် မူရင်းကျမ်းထဲရှိခက်ခဲသော စကားလုံးနောက်တွင် တစ်ခါတရံ လိုက်တတ်သည်။ ဤရှင်းလင်းချက်စကားလုံးများတို့သည် ဝါကျအတွင်း ပုဒ်ဖြတ်ခံ၍ ဖော်ပြထားသည်။ ပို၍ ရှင်းပြရန် လိုအပ်သောစကားလုံးများ သို့မဟုတ် စကားစုများတို့သည် ခရေပွင့်အမှတ်သား များဖြင့် မှတ်သားထားပြီး စာမျက်နှာအောက်ပိုင်းရှိ ရှင်းလင်းချက်များတွင် ရှင်းပြထားသည်။ ထို့အပြင် ကျမ်းစာကို ကားချက်များကို ခွဲခြားပြပြီးကဲ့လဲ့သောဖတ်ဆိုခြင်းများကို ပေးထားသည်။ တစ်ခါတရံစာပိုဒ်ထဲ၌ အသုံးပြုသောစကားလုံးများ သို့မဟုတ် ဖော်ပြချက်များတို့သည် မူရင်းကျမ်း၌ ရှိသောအဓိပ္ပါယ်ကို ပိုမိုရှင်းလင်းစေရန် အထောက်အကူပြုသည်။ ဤကဲ့သို့သော ရှင်းလင်းချက်စကားလုံးများ သို့မဟုတ် စကားစုများတို့သည်ကွင်းစကွင်းပိတ်ဖြင့် မှတ်သားသည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းရှိ ပထမလေးအုပ်တို့၌ရှိသော စာပိုဒ်ခေါင်းစဉ်များသည် တစ်ခါတရံ တောက်လျှောက်ကိုးကားချက်များဖြင့် လိုက်တတ်သည်။ ဤအရာများသည် တခြားကျမ်း၌ တွေ့ရှိသည့်တူညီသောအရာများကို ဖော်ပြသည်။

နိဒါန်း

ဓမ္မသစ်ကျမ်းဟူသောအမည်သည် သမ္မာကျမ်းစာ၏နောက်ဆုံးအပိုင်းကို ပြည့်စွက်သော ရေးသားချက်တစ်ခုကို ဖော်ပြရန် ရာစုပေါင်းများစွာကပင် အသုံးပြုခဲ့သောနာမည်တစ်ခု ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် သမ္မာကျမ်းစာသည် စာအုပ်နှစ်အုပ်ကို စုပေါင်းရေးသားထားခြင်းဖြစ်သည်။ အမှန်စင်စစ် ကျမ်းစာဟူသောစကားလုံးသည်ဂရိစကားမှ ဆင်းသက်လာပြီး “စာအုပ်များ” ဟုအဓိပ္ပါယ်ရသည်။ ဓမ္မကျမ်းဟူသောစကားလုံးသည် “ပဋိညာဉ်တရား” သို့မဟုတ် “သဘောတူညီချက်” ဟူ၍ဘာသာပြန်ဆိုရသည်။ ၎င်းသည် လူတို့အား ကောင်းကြီးပေးရန် ဘုရားသခင်၏ဂတိတော်ကို ရည်ညွှန်းသည်။ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းသည် မောရေ၏အချိန်တွင် ဘုရားသခင်နှင့် ယုဒလူမျိုးတို့ပြုလုပ်ခဲ့သောသဘောတူညီချက်နှင့် ပတ်သက်တော်မူသောစုဆောင်းရေးသားချက်များ ဖြစ်သည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းသည် ယေရှုခရစ်ကို ယုံကြည်သောလူများနှင့် ဘုရားသခင်ပြုလုပ်သောသဘောတူညီချက်နှင့်ပတ်သက်၍ စုဆောင်းရေးသားချက်များ ဖြစ်သည်။

ဓမ္မဟောင်းကျမ်း ရေးသားချက်များသည် ယုဒလူမျိုးများအပေါ် ဘုရားသခင်၏ကြီးမားသော လုပ်ဆောင်ချက်များနှင့် ထိုလူများကို အသုံးပြုခြင်းဖြင့် သူ၏ကောင်းကြီးမင်္ဂလာများကို တစ်လောကလုံးသို့ သယ်ဆောင်ရန် ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်ကို ဖော်ပြသည်။ ထိုရေးသားချက်များသည် ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်ကို ပြည့်စုံစေဖို့ရန် သူစေလွှတ်မည့် ကယ်တင်ရှင် (သို့မဟုတ်) “မေရှိယ” ပေါ်ထွန်းလာခြင်းကို စောင့်မျှော်ကြည့်သည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းရေးသားချက်များသည် ဓမ္မဟောင်းကျမ်း၏ နောက်ဆက်တွဲများ ဖြစ်သည်။ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းနှင့် ဓမ္မသစ်ကျမ်းတို့သည် ကယ်တင်ရှင် ပေါ်ထွန်းလာခြင်းနှင့် လူအားလုံးအတွက် ယေရှုခရစ်တော်ကြွလာခြင်းကို ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းသည် ဓမ္မသစ်ကျမ်းကို နားလည်သဘောပေါက်ရန် လိုအပ်သောသမိုင်းနောက်ခံများကို ထောက်ပံ့သောကြောင့် အလွန်အရေးကြီးသည်။ ဓမ္မသစ်ကျမ်းသည် ဓမ္မဟောင်း၌ စတင်ခဲ့သောကယ်တင်ခြင်းအကြောင်းကို ပြည့်စုံစေသည်။

ဓမ္မဟောင်းကျမ်း

ဓမ္မဟောင်းကျမ်း ရေးသားချက်များသည် အသီးသီးသောစာရေးဆရာတို့အားဖြင့် ထုတ်လုပ်သော အမျိုးမျိုးသောကျမ်းအုပ်သုံးဆယ်ကို စုဆောင်းရေးသားခြင်း ဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် များသောအားဖြင့် ကွသရေလူမျိုးတို့၏ ရှေးဟောင်းဘာသာစကားဖြစ်သည့် ဟေဗြဲဘာသာဖြင့် ရေးသားခဲ့သည်။ ဗာဗုလုန်အင်ပါရာ၏ ရုံးသုံးဘာသာစကားဖြစ်သည့် အာရာမိတ်ဘာသာစကားဖြင့် ရေးသားခဲ့သောစာပိုဒ်အနည်းငယ်လည်း ရှိသည်။ ဓမ္မဟောင်းကျမ်း၏တချို့သောအစိတ်အပိုင်းများသည် လွန်ခဲ့သောနှစ်ပေါင်းသုံးထောင်ငါးရာလောက်က ရေးသားခဲ့ပြီး ပထမဆုံးရေးသားခြင်းနှင့် နောက်ဆုံးရေးသားခြင်းသည် နှစ်ပေါင်းတစ်ထောင်ကျော်ခဲ့သည်။

ဤစုဆောင်း ရေးသားချက်များတွင် ပညတ်ကျမ်း၊ သမိုင်းများ၊ သုတ္တံကျမ်းများ၊ သီချင်းများ၊ ကဗျာများနှင့် ပညာရှိတို့၏ ဆုံးမဩဝါဒများ ပါဝင်သည်။

ဓမ္မဟောင်းကျမ်းသည် အပိုင်းသုံးပိုင်းဖြင့် ပိုင်းခြားထားသည်။ ၎င်းတို့မှာ ပညတ်ကျမ်း၊ ပရောဖက်ကျမ်းများနှင့် သန့်ရှင်းသောရေးသားချက်များ ဟူ၍ဖြစ်သည်။ ပညတ်ကျမ်းတွင် မောဂေဇ၏ ရေးခဲ့သောကျမ်းအုပ်ငါးအုပ် ပါဝင်သည်။ ပထမကျမ်းမှာ ကမ္ဘာဦးကျမ်းဖြစ်ပြီး၊ ၎င်းတွင် ကျွန်ုပ်တို့သိသကဲ့သို့ ကမ္ဘာဦးအစနှင့် လူယောက်ျား၊ လူမိန်းမတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ဆန့်ကျင်သော သူတို့၏ပထမဆုံးအပြစ်ကို ဖော်ပြထားသည်။ ၎င်းသည် ကြီးမားသောရေလွှမ်းမိုးခြင်းနှင့် ရေလွှမ်းမိုးခြင်းမှ ဘုရားသခင်ကယ်တင်တော်မူသော မိသားစုအကြောင်း၊ ဣသရေလလူမျိုးများ၏အစများနှင့် ဘုရားသခင်သည် မိမိ၏အထူးရည်ရွယ်ချက်အတွက် အသုံးပြုရန် ရွေးချယ်ထားသောလူများအကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

အာဗြဟံ၏အကြောင်း

ဘုရားသခင်သည် ယုံကြည်ခြင်း ကြီးမားသောသူတစ်ယောက်ဖြစ်သော အာဗြဟံနှင့် သဘောတူညီချက် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထိုသဘောတူညီချက်တွင် ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံကို ကြီးမားသော လူမျိုး၏ပခင်ဖြစ်စေရန်နှင့် သူ၏အမျိုးအနွယ်တို့အား ခါနန်ပြည်ကို ပေးရန် ဂတိပြုတော်မူသည်။ အာဗြဟံသည် ထိုသဘောတူညီချက်ကို လက်ခံပြုသည့်အနေဖြင့် သူသည် အရေဖျားလှီးခြင်းကိုခံခဲ့ပြီး အရေဖျားလှီးခြင်းသည် ဘုရားသခင်နှင့် သူ၏လူများအကြား၌ရှိသော သဘောတူညီချက်၏သက်သေအထောက်အထား ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် သူပြုလုပ်ခဲ့သော ဂတိတော်ကို မည်သို့ပြုလုပ်မည်ကို အာဗြဟံသည် မသိသော်ငြားလည်း သူသည် ဘုရားသခင်ကို ယုံကြည်ကိုးစားခဲ့သည်။ ဤအရာသည် ဘုရားသခင်ကို အလွန်ကျေနပ်စေသည်။

ဘုရားသခင်သည် အာဗြဟံအားသူ၏အိမ်မှ ထွက်သွားရန်ပြောပြီး သူ၏ဂတိတော်တိုင်းပြည်ဖြစ်သောခါနန်ပြည်သို့ ဦးဆောင်လမ်းပြခဲ့သည်။ သူသည် အသက်အရွယ်ကြီးလာသောအခါ ဣဇက် ဟုခေါ်သောသားတစ်ယောက်ရှိသည်။ ဣဇက်သည် ယာကုပ်ဟု ခေါ်သောသားတစ်ယောက် ရရှိသည်။ ယာကုပ်သည် သားဆယ်နှစ်ယောက်နှင့် သမီးတစ်ယောက်ရှိသည်။ ဤမိသားစုသည် ဣသရေလလူမျိုး ဖြစ်လာခဲ့သည်။ သို့သော်ဤ လူမျိုး၏အရင်းအမြစ်ကို မမေ့လျော့နိုင်ခဲ့ပါ။ ၎င်းသည် ဣသရေလလူမျိုးဆယ်နှစ်မျိုး ယာကုပ်မှ ဆင်းသက်လာသောလူမျိုးဆယ်နှစ်မျိုးတို့၏ အကြောင်းကို ဆက်လက်ညွှန်ပြထားသည်။ ဤလူမျိုးများမှာ၊ ရူဗင်၊ ရှိမောင်၊ လေဝီ၊ ယုဒ၊ ဒန်၊ နသာလီ၊ ဂဒါ၊ အာဂူ၊ ဣသခါ၊ ဇာဗုလန်၊ ယောသပ်နှင့် ဗယာမိန်တို့ ဖြစ်သည်။ အဓိကရှေးပခင်ကြီးသုံးဦးဖြစ်သောအာဗြဟံ၊ ဣဇက်နှင့် ယာကုပ် (ဣသရေလ)တို့ကို ဣသရေလလူမျိုးတို့၏ပခင်ကြီးများ သို့မဟုတ် မျိုးချစ်ပုဂ္ဂိုလ်များ ဟုခေါ်သည်။

အာဗြဟံသည် အခြားလူမျိုး တစ်မျိုးတို့၏ “ပခင်”လည်း ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် သူ့အတွက် စကားပြော ပေးမည့်လူတစ်ချို့တို့ကို ရှေးခေတ်ဣသရေလနိုင်ငံတွင် အကြိမ်ပေါင်းများစွာ ခေါ်လေ့ရှိသည်။ ဤကဲ့သို့သောလူများ သို့မဟုတ် ပရောဖက်များတို့သည် ကျန်ရှိသောဘုရားသခင်၏လူများအတွက် သူ၏ကိုယ်စားလှယ်များ ဖြစ်ကြသည်။ ဘုရားသခင်သည် ဣသရေလလူမျိုးတို့ကို ဂတိတော်များ သတိပေးချက်များ၊ ပညတ်တော်များ၊ ဆုံးမဩဝါဒများ၊ အတွေ့အကြုံများ မှရရှိသောသင်ခန်းစာများနှင့် အနာဂတ်တွင် ဖြစ်ပျက်မည့် အရာများကို အခြေခံသေသင်ခန်းစာ

များကို ပရောဖက်များအားဖြင့် ပေးခဲ့သည်။ အာဗြဟံ “ဟေဗြဲလူ”သည် ကျမ်းစာထဲ၌ ဖော်ပြထားသောပထမဦးဆုံး ပရောဖက်ဖြစ်သည်။

ကျွန်ခံခြင်းမှ ကုသရေလလူမျိုးများ လွတ်မြောက်ခြင်း

ယာကုပ်မှ ဆင်းသက်လာသောသူ၏မိသားစုသည် အယောက်ခုနှစ်ဆယ်လောက်တိုးပွားခဲ့သည်။ သူ၏သားများထဲမှ တစ်ယောက်ဖြစ်သောယောသပ်သည် အဲဂုတ္တုပြည်တွင် အရာရှိကြီးတစ်ယောက် ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ထိုအခါ၌ ဂါနန်ပြည်တွင် အစာခေါင်းပါးသောကြောင့် ယာကုပ်နှင့် သူ၏မိသားစုတို့သည် အစာပေါများ၍ အသက်ရှင်ခြင်းပို၍ လွယ်ကူသောနေရာအဲဂုတ္တုပြည်သို့ ပြောင်းရွှေ့လာကြသည်။ ဤဟေဗြဲအမျိုးအနွယ်တို့သည် လူမျိုးငယ်တစ်ခုအဖြစ်ကြီးထွားလာကြသောကြောင့် အဲဂုတ္တုဘုရင်ဖာရောသည် သူတို့ကို ကျွန်ပြုလေသည်။ အနှစ်လေးရာကျော်ပြီးနောက် ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက်မောရှေကို အသုံးပြု၍ အဲဂုတ္တုပြည်၌ ကျွန်ခံသော ကုသရေလလူမျိုးတို့အား လွတ်မြောက်စေပုံနှင့် ဝါလက်စတိုင်းပြည်သို့ သူတို့ကို ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်လာပုံများကို ထွက်မြောက်ရာကျမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ လွတ်မြောက်ခြင်းအတွက် တန်ဖိုးသည် မြင့်မားသော်လည်း အဲဂုတ္တုလူမျိုးတို့ ပေးဆပ်ရမည့်အရာဖြစ်သည်။ ဖာရောဘုရင်သည် သူတို့ကို သွားခွင့်ပြုရန် သဘောမတူပီတိုင် သူနှင့်အဲဂုတ္တုလူမျိုးတို့၏မိသားစုအားလုံးတို့သည် သူတို့၏သားဦးယောက်ျားများကို ဆုံးရှုံးခဲ့ရသည်။ ကုသရေလလူမျိုးတို့သည် ဤအရာများကို သူတို့၏ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းများတွင် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် နောက်ပိုင်းတွင် သတိရရန်နှင့် လူများလွတ်မြောက်နိုင်ဖို့ရန်အတွက် သားဦးများကို သေဆုံးစေခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ကုသရေလလူမျိုးတို့သည် သူတို့၏လွတ်မြောက်ခြင်းခရီးစဉ်အတွက် အဆင့်သင့် ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် အဲဂုတ္တုပြည်မှ ထွက်မြောက်ရန်အတွက် အဝတ်အစားများ ဝတ်ဆင်ခဲ့ကြသည်။ မိသားစုတိုင်းသည် သိုးသငယ်တစ်ကောင်စီသတ်၍ မီးကင်ခဲ့ကြသည်။ သိုးသငယ်၏အသွေးကို သူတို့၏တံခါးဝတိုင်တွင် ဘုရားသခင်အတွက် ထူးခြားသောလက္ခဏာအဖြစ်သုတ်လိမ်းခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် တဆေးမပါသောမုန့်ကို လျင်မြန်စွာ ဖုတ်၍အစာကို စားခဲ့ကြသည်။ ထိုနေ့ည၌ ဘုရားသခင်၏ကောင်းကင်တမန်သည် ဤတိုင်းပြည်၌လျှောက်လျက် သိုးသငယ်၏အသွေးသည် တံခါးဝတိုင်၌မရှိလျှင် ထိုမိသားစု၏သားဦးသည် သေဆုံးခဲ့ရသည်။ ကုသရေလလူမျိုးများသည် လွတ်မြောက်ခြင်းကို ရရှိခဲ့သော်လည်း အဲဂုတ္တုပြည်မှ ထွက်ခွာခါနီးတွင် ဖာရောဘုရင်၏စိတ်ပြောင်းလဲခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကုသရေလလူမျိုးများတို့ကိုဖမ်း၍ ပြန်လည်ခေါ်ဆောင်ရန် သူ၏စစ်သားများကို စေလွှတ်ခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် ဘုရားသခင်သည် သူ၏လူများကို ကယ်တင်တော်မူသည်။ ဘုရားသခင်သည် ပင်လယ်နီကို နှစ်ပိုင်းပိုင်းခြား၍ သူ၏လူများကို တစ်ဘက်ကမ်းသို့ ဦးဆောင်ပြီး၊ သူတို့နောက်ကို လိုက်သောအဲဂုတ္တုစစ်သားများကို ဖျက်ဆီးတော်မူသည်။ ထို့နောက် အခရာဗြဲကျွန်းဆွယ်၏တစ်နေရာသိနာသဲကန္တာရရှိတောင်တစ်ခုတွင် ဘုရားသခင်သည် ထိုလူမျိုးများနှင့် အထူးသဘောတူညီချက်တစ်ခုကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။

မောရှေ၏ပညတ်တော်

ကုသရေလလူမျိုးများအတွက် ဘုရားသခင်၏ကယ်ဆယ်ခြင်းနှင့် သိနာတောင်ပေါ်၌ သူနှင့်ပြုလုပ်သောသဘောတူညီချက်သည် ဤလူမျိုးများကို တခြားလူမျိုးများထံမှ သီးသန့်ခွဲခြားထားသည်။

ဤသဘောတူညီချက်တွင် ကြွသရေလလူမျိုးများအတွက် ဂတိတော်များနှင့် ပညတ်တော်များ ပါဝင်သည်။ ပညတ်တော်ဆယ်ပါးဟူ၍ သိခဲ့ရသောဤ သဘောတူညီချက်၏တစ်ပိုင်းသည် ကျောက်ပြားနှစ်ချပ်အပေါ်မှာ ဘုရားသခင်က ရေးသား၍ ထိုလူတို့ကို ပေးအပ်ခဲ့သည်။ ဤ ပညတ်ချက်များတွင် ဘုရားသခင်က ကြွသရေလလူမျိုးတို့အား သူ့နေစေချင်သောအသက်တာ နှင့်ဆိုင်သောအခြေခံစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ ပါဝင်သည်။ ၎င်းတို့တွင် ကြွသရေလလူမျိုးတစ် ယောက်၏အသက်တာ၌ ဘုရားသခင်၊ သူ၏မိသားစုနှင့် တစ်ပါးသောသူများအပေါ်တွင်ရှိသော ဝတ္တရားများပါဝင်သည်။ သိနာတောင်ပေါ်၌ ပေးအပ်ခဲ့သောပညတ်တော်ဆယ်ပါး၊ ကျန်ရှိသော ဥပဒေများနှင့်ဆုံးမဩဝါဒများတို့ကို “မောရှေ၏ပညတ်တော် သို့မဟုတ် သာမန်အားဖြင့် ပညတ် တော်များဟူ၍ သိလာခဲ့ရသည်။ ဤအသုံးအနှုန်းများကို သမ္မာကျမ်းစာ၏ပထမဦးဆုံးအုပ်ကို ရည်ညွှန်းရန် ကြိမ်ပေါင်းများစွာ အသုံးပြုလေ့ရှိပြီး တခါတရံမေတ္တဟောင်းတစ်အုပ်လုံးကို ရည် ညွှန်းရန် သုံးလေ့ရှိသည်။ ထို့အပြင် ပညတ်တော်ဆယ်ပါး၊ တခြားသောဥပဒေအပြုအမူများနှင့် မောရှေ၏ပညတ်တော်များတွင် ယဇ်ပရောဟိတ်များ၊ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းများ၊ ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်း များနှင့် သန့်ရှင်းသောနေ့များနှင့် ပတ်သက်သောစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ ပါဝင်သည်။ ဤစည်း မျဉ်းစည်းကမ်းများကို ဝတ်ပြုရာကျမ်းတွင် ဖော်ပြထားသည်။ မောရှေ၏ပညတ်တော်အရ ယဇ် ပရောဟိတ်အားလုံးနှင့် သူတို့ကို ကူညီသောသူများသည် လေဝိအမျိုးအနွယ်မှ ဖြစ်လာခဲ့ကြ သည်။ ဤယဇ်ပရောဟိတ်များကို ကူညီသောသူတို့ကို “လေဝိလူမျိုး” ဟုခေါ်သည်။ အရေးပါဆုံး သော ယဇ်ပရောဟိတ်ကို “ယဇ်ပရောဟိတ်မင်း” ဟုခေါ်သည်။

ပညတ်တော်တွင် ကြွသရေလလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်ကို သွားရောက်ကိုးကွယ်သော နေရာ ဖြစ်သည့် သန့်ရှင်းသောတဲတော် သို့မဟုတ် စည်းဝေးရာတဲတော်တည်ဆောက်ခြင်းအတွက် သွန်သင်ချက်များ ပါဝင်သည်။ ၎င်းတွင် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ရာတွင် အသုံးပြုရမည့်အရာများပြုလုပ် ရန်အတွက် သွန်သင်ချက်များလည်း ပါဝင်သည်။

ဤအရာသည် နောက်ပိုင်း၌ လူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို သွားရောက်ကိုးကွယ်မည့်နေရာဖြစ် သည့်ဗိသုဒ္ဓိတောင်ပေါ်၊ ယေရုရှလင်မြို့ရှိ သန့်ရှင်းသောဗိမာန်တော်တည်ဆောက်ရန်အတွက် ကြွသရေလလူမျိုးတို့ကို ပြင်ဆင်ပေးခဲ့သည်။ ယဇ်ပူဇော်ခြင်းများနှင့် ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် ဆိုင်သောစည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများသည် လူတို့အချင်းချင်းနှင့်ဘုရားကို ဆန့်ကျင်ပြစ်မှားကြောင်း ကို သိမြင်နိုင်ရန် ဖော်ပြထားသည်။ သို့ရာတွင်ဤ ပညတ်များတွင် လူတို့သည် သူတို့ကို ခွင့် လွှတ်ရန်၊ သူတို့အချင်းချင်းနှင့်၎င်း၊ ဘုရားသခင်နှင့်၎င်း၊ ပြန်လည်စည်းလုံးရန် နည်းလမ်းများ ပါဝင်သည်။ ဤယဇ်ပူဇော်ခြင်းများသည် လောကလူသားအားလုံးအတွက် ဆက်ကပ်သော ဘုရားသခင်၏ပြင်ဆင်ခြင်းကို ပို၍နားလည်သဘောပေါက်ရန်အတွက် နည်းလမ်းများပြင်ဆင် ပေးသည်။

ပညတ်တော်တွင် သန့်ရှင်းသော နေ့ရက်များ သို့မဟုတ် ပွဲတော်များကျင်းပခြင်းအတွက် သွန်သင် ချက်များပါဝင်သည်။ ပွဲတော်တစ်ခုစီတွင် ထူးခြားသောအဓိပ္ပါယ်ရှိသည်။ အဦးဆုံးကောက်၊ ပဲသီးနှံ၏ကောက်သစ်စားပွဲတော်နှင့်၊ ပင်တေတ္တုတေပွဲတော် သို့မဟုတ် ရက်တစ်ပတ်ပွဲတော်နှင့် ခိုလှုံပွဲတော်စသည့် ပွဲတော်တချို့တို့သည် တစ်နှစ်၏အထူးအချိန်ကာလများတွင် ဝမ်းမြောက်စရာ နှင့်အခွင့်အရေးများအဖြစ် ကျင်းပရန် ဖြစ်သည်။

တစ်ချို့သောပွဲတော်များသည် ဘုရားသခင်က သူ၏လူများအတွက် ပြုလုပ်ခဲ့သောအံ့ဩဘွယ် ရာများကို သတိရရန်အတွက် ဖြစ်သည်။ ပသဒါပွဲတော်သည် ဤကဲ့သို့သောပွဲတော်တစ်ခုဖြစ်

သည်။ မိသားစုတိုင်းသည် အဲဒုတ္တုမှ လွတ်မြောက်ခြင်းကို ပြန်လည်သတိရကြသည်။ လူတို့သည် ချီးမွမ်းခြင်း သိချင်းများကို ဘုရားသခင်ထံသို့ သိဆိုကြသည်။ သူတို့သည် သိုးငယ်တစ်ကောင်ကိုသတ်၍ အစာကို ပြင်ဆင်ကြသည်။ စပျစ်ရည်ခွက်နှင့် ထမင်းတစ်လှက်စာတို့သည် နာကြင်သောအသက်တာနှင့် ဝမ်းနည်းခြင်းအသက်တာမှ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ကယ်တင်ရန် လုပ်ဆောင်ခဲ့သောအရာများကို ပြန်လည်အသိပေးသည်။

အခြားသောပွဲတော်များသည် အလွန်လေးနက်သည်။ နှစ်တိုင်းအပြစ်ဖြေလွှတ်သောနေ့တွင် လူတို့သည် သူတစ်ပါးထံနှင့်ဘုရားသခင် ထံပြုလုပ်ခဲ့သည့် မကောင်းသောအရာများကို သတိရရန် ဖြစ်သည်။ ဤနေ့ရက်သည် ဝမ်းနည်းဖွယ်ကောင်းသောနေ့ရက် ဖြစ်၍ လူတို့သည် အစာကို မစားကြပေ။ သို့ရာတွင် ထိုနေ့ရက်တွင် ယင်ပရောဟိတ်သည် သူတို့အပြစ်ကို ပုံးကွယ်ရန်နှင့် ဖြေလွှတ်ရန် အထူးယင်ပူဇော်ခြင်းကို ပူဇော်သည်။

ဘုရားသခင်နှင့် က္ကသရေလတို့အကြားရှိ သဘောတူညီချက်သည် ဓမ္မဟောင်းကျမ်းကို ရေးသားသူများအတွက် အလွန်အရေးကြီးသည်။ ပရောဖက်ကျမ်းအားလုံးနီးပါးနှင့် သန့်ရှင်းသောရေးသားခြင်းများသည် က္ကသရေလလူမျိုး၌ ဖြစ်ပျက်သောအရာများကို အခြေခံပြီး က္ကသရေလလူမျိုးတိုင်း သူတို့၏ဘုရားသခင်နှင့်အတူ သဘောတူညီချက်ကို ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သူတို့သည် ၎င်းကို “ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်တရား သို့မဟုတ် သာမန်အားဖြင့် သဘောတူညီချက်ဟု ခေါ်ကြသည်။ သူတို့၏ သမိုင်းကျမ်းများသည် ပဋိညာဉ်တရား၏အလင်း၌ရှိသော အပြစ်အပျက်များကို ဖော်ပြထားသည်။ တစ်ဦးတစ်ယောက် သို့မဟုတ် လူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်ထံနှင့် ပဋိညာဉ်တရားအပေါ် သစ္စာရှိသောအခါ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ကောင်းကြီးပေးသည်။ လူတို့သည် ပဋိညာဉ်တရားကို စွန့်ခွာသောအခါ ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို ပြစ်ဒဏ်ပေးသည်။ လူတို့သည် ဘုရားသခင်နှင့် ပြုလုပ်သောသဘောတူညီချက်ကို သူတို့အား ပြန်လည်သတိပေးရန် ဘုရားသခင်သည် သူ၏ယင်ပရောဟိတ်များကို စေလွှတ်တော်မူသည်။ က္ကသရေလလူမျိုးတို့၏ကဗျာဆရာများသည် ဘုရားသခင်က သူ့ကို နာခံသောသူများအတွက် ပြုခဲ့သောအံ့ဩဖွယ်အရာများကို သိဆိုပြီး၊ ဘုရားသခင်ကို နာမခံသောသူတို့၌ ကျရောက်သည့်နာကျင်ခြင်းနှင့် ဒဏ်ခတ်ခြင်းများအပေါ်မြည်တမ်းခဲ့သည်။ ဤစာရေးဆရာတို့သည် သူတို့၏အမှားအမှန် ယူဆခြင်းများကို ပဋိညာဉ်တရား၏ဆုံးမဩဝါဒအပေါ်တွင် အခြေပြုသည်။ ပြီးနောက် အပြစ်ကင်းသောလူတို့သည် ဒုက္ခခံသောအခါ ကဗျာဆရာများသည် အဘယ်ကြောင့်ဖြစ်သည်ကို သဘောပေါက်ရန် ကြိုးပမ်းအားထုတ်သည်။

က္ကသရေလတိုင်းနိုင်ငံ

ရှေးခေတ်က္ကသရေလ၏သမိုင်းသည် ဘုရားသခင်ကို စွန့်လွှတ်သောလူတို့၏သမိုင်း ဖြစ်သည်။ ဘုရားသခင်သည် လူတို့ကို ကယ်တင်သောအခါ သူတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ ပြန်လာကြသည်။ သို့သော် နောက်ဆုံး၌ ဘုရားသခင်ကို နောက်တဖန် စွန့်လွှတ်ကြသည်။ လူတို့အသည် ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်တရားကို လက်ခံပြီးခဲ့သောအချိန်မှစ၍ ဤသံသရာအပြစ်အပျက်သည် ချက်ချင်းစတင်လာသည်။ ထိုနောက် ၎င်းသည် အကြိမ်ကြိမ်အခါခါ ပြန်ဖြစ်လာသည်။ သိနာတောင်ပေါ်တွင် က္ကသရေလလူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို နာခံရန် သဘောတူကြသည်။ ထိုနောက် သူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ပုန်ကန်သောကြောင့် သဲကွန္ဒာရတွင် နှစ်ပေါင်းလေးဆယ်ကြာမောင်းနှင်ခြင်းခံရသည်။ နောက်ဆုံးတွင် မောရေ၏လက်ထောက် ယောဂူသည် လူတို့

ကို ဂတိတော်တိုင်းပြည်သို့ ဦးဆောင်သွားသည်။ ဤသို့ အခြေချပြီးနောက် ပထမရာစုအနည်းငယ် ကြာသောအခါ တရားသူကြီးများဟုခေါ်သော ပြည်တွင်းခေါင်းဆောင်များက လူတို့ကို အုပ်စိုးခဲ့ကြသည်။ နောက်ပိုင်းတွင် လူတို့သည် ဘုရင်တစ်ပါးကို လိုလားကြသည်။ ရှောလုသည် ပထမဦးဆုံးသော ဘုရင်ဖြစ်သည်။

ရှောလုသည် ဘုရားသခင်ကို နာမခံသောကြောင့် ဘုရားသခင်သည် ဒါဝိဒ်အမည်ရှိသောသိုးထိန်းလေးကို ဘုရင်အသစ်ဖြစ်ရန် ရွေးချယ်လိုက်သည်။ ပရောဖက်ရှာမုလသည် လာရောက်၍ သူ၏ခေါင်းပေါ်တွင် ဆီသွန်းလောင်း၍ ကြွသရေလဘုရင်အဖြစ်သူ့ကို ဘိသိတ်ပေးသည်။ ဘုရားသခင်သည် ဒါဝိဒ်အားသူမှ ဆင်းသက်သောသူ၏ အမျိုးနွယ်တို့သည် ကြွသရေလတို့၏အနာဂတ်ဘုရင်များ ဖြစ်လာရမည်ဟု ဂတိပေးတော်မူသည်။ ဒါဝိဒ်သည် ယေရှုလင်မြို့ကို သိမ်းပိုက်၍ သူ၏မြို့တော်နှင့် အနာဂတ်ဗိမာန်တော်တည်ရှိသောနေရာအဖြစ် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ သူသည် ယင်ပရောဟိတ်များ၊ ပရောဖက်များ၊ သီချင်းရေးဆရာများ၊ တေးဂီတဆရာများနှင့် သီချင်းများကို ဗိမာန်တော်ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းအတွက် ဖွဲ့စည်းလိုက်သည်။ ဒါဝိဒ်သည် သီချင်းများစွာ (သို့မဟုတ်ဆာလံသီချင်း)ကိုလည်း သူ့ကိုယ်တိုင် ရေးသားသည်။ သို့ရာတွင် ဘုရားသခင်သည် သူ့ကို ဗိမာန်တော်တည် ဆောက်ခွင့်ပေးတော်မမူ။

ဒါဝိဒ်သည် အသက်ကြီး၍ ကွယ်လွန်ခါနီးသောအခါ သူ၏သားရှောလမုန်အား ကြွသရေလဘုရင်အဖြစ် ခန့်အပ်သည်။ ဒါဝိဒ်သည် သူ့သားအား ဘုရားသခင်ကို အစဉ်အမြဲ နောက်လိုက်ပြီး ပဋိညာဉ်တရားကိုနာခံရန် သတိပေးသည်။ ရှင်ဘုရင်ဖြစ်သည်နှင့် အညီရှောလမုန်သည် ဗိမာန်တော်ကို တည်ဆောက်၍ ကြွသရေလနိုင်ငံ၏နယ်နိမိတ်များကို တိုးချဲ့သည်။ ဤအချိန်တွင် ကြွသရေလသည် အမြင့်ဆုံးသောတန်ခိုးသို့ရောက်သည်။ ရှောလမုန်သည် ကျော်ကြားလာ၍ ကြွသရေလသည် အင်အားကြီးထွားလာသည်။

ယုဒနှင့် ကြွသရေလခွဲခြမ်းသောတိုင်းနိုင်ငံ

ရှောလမုန် ကွယ်လွန်သွားချိန်တွင် ပြည်တွင်းပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွား၍ တိုင်းနိုင်ငံသည် နှစ်ခြမ်းကွဲသွားသည်။ မြောက်ပိုင်းတိုင်းပြည်ရှိ လူမျိုးဆယ်မျိုးတို့သည် သူတို့ကို သူတို့ကြွသရေလဟုခေါ်သည်။ တောင်ပိုင်းတိုင်းပြည်ရှိလူမျိုးများသည် သူတို့ကို သူတို့ “ယုဒ” ဟုခေါ်သည်။ ခေတ်သစ်ဂျူးဟူသော အခေါ်အဝေါ်သည် ဤအမည်မှ ဆင်းသက်လာသည်။ ယုဒသည် ပဋိညာဉ်တရားအပေါ်ဆက်လက်၍ သစ္စာထားပြီး ဗာဗုလုန်လူမျိုးတို့သည် ယုဒကို နောက်ဆုံးသိမ်းပိုက်၍ တိုင်းပြည်မှနှင်ထုတ်ခံရသည့်အထိတိုင်အောင် ဒါဝိဒ်၏မင်းဆက်တို့သည် ယေရှုလင်မြို့တွင် ဆက်လက်၍အုပ်စိုးကြသည်။

မြောက်ပိုင်းတိုင်းပြည်တွင် ကြွသရေလမင်းဆက်များစွာ ပေါ်ထွန်းပြီး အုပ်စိုးသော်ငြားလည်း လူတို့သည် ပဋိညာဉ်တရားကို မလိုက်လျှောက်သောကြောင့် သူတို့သည် ပပျောက်သွားကြသည်။ ကြွသရေလဘုရင်များသည် အချိန်ကာလ အသီးသီးတွင် မြို့တော်များစွာရှိကြပြီး နောက်ဆုံးမြို့တော်သည် ရုမာရှိမြို့ဖြစ်သည်။ ကြွသရေလဘုရင်များသည် လူတို့အပေါ်ထိန်းချုပ်ခြင်းကို အားသန်နိုင်ရန် ဘုရားသခင်အား ဝတ်ပြုကိုးကွယ်သောနည်းလမ်းကို ပြောင်းလဲလိုက်ကြသည်။ သူတို့သည် ယင်ပရောဟိတ်အသစ်များကို ရွေးချယ်ပြီး ဗိမာန်တော်သစ်နှစ်ဆောင် တည်ဆောက်ထားကြသည်။ တစ်ဆောင်သည် မြောက်ပိုင်းနယ်နိမိတ်ရှိ ဒန်ပြည်နယ်တွင်ရှိပြီး အခြားတစ်ဆောင်သည် ယုဒနှင့် ကြွသရေလတို့၏နယ်နိမိတ်ဖြစ်သောဗေသလတွင် တည်ရှိသည်။ ကြွသရေလနှင့် ယုဒအကြားတွင် စစ်ပွဲများစွာ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဤပြည်တွင်းစစ်နှင့် ပြည်တွင်းပြဿနာ ဖြစ်ပွားသောအချိန်ကာလတွင် ဘုရားသခင်သည် ပရောဖက်များတို့ကို ယုဒနှင့်ကွသရေလထံသို့ စေလွှတ်ခဲ့သည်။ ပရောဖက်တချို့တို့သည် ယင်ပုရောဟိတ်များဖြစ်ကြပြီး တခြားသူတို့သည် လယ်သမားများ ဖြစ်ကြသည်။ တချို့တို့သည် ဘုရင်များ၏အကြံပေးပုဂ္ဂိုလ်များဖြစ်ကြပြီး အခြားသူတို့သည် သာမန်လူများ ဖြစ်ကြသည်။ တချို့သောပရောဖက်များသည် သူတို့၏ဆုံးမဩဝါဒများ သို့မဟုတ် ပရောဖက်ပြုခြင်းများကို ရေးသားခဲ့ကြပြီး တချို့ပရောဖက်တို့သည် ထိုသို့ ပြုလုပ်ခြင်းမရှိ။ သို့သော်လည်း ပရောဖက်အားလုံးတို့သည် တရားမျှတခြင်းနှင့် အကူအညီအတွက် ဘုရားသခင်ပေါ်တွင် မှီခိုရန် လိုအပ်ကြောင်း ဟောပြောရန် လာကြသည်။ ပရောဖက်များစွာတို့သည် လူတို့အား ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ ပြန်လာခြင်းမပြုလျှင် ဆုံးရှုံးခြင်းသို့ ရောက်၍ နေရာအနှံ့ပြန့်ကျဲခြင်းကိုခံရမည်ဟု သတိပေးသည်။ ဤပရောဖက်တချို့တို့သည် အနာဂတ်ဘုန်းတန်ခိုးနှင့် ပြစ်ဒဏ်ခတ်ခြင်းများကို ဗျာဒိတ်ရူပါရုံများ၌ မြင်ကြသည်။ လူများစွာတို့သည် တိုင်းနိုင်ငံကို အုပ်စိုးရန် ရောက်လာမည့်ရှင်ဘုရင်ကို စောင့်မျှော်နေကြသည်။ ပရောဖက်တစ်ချို့တို့သည် ဤဘုရင်အား မြင့်မြတ်သောအချိန်ကာလတွင် ဘုရားသခင်၏လူတို့ကို ဦးဆောင်လာမည့် ဒါဝိတ်၏အမျိုးအနွယ်တစ်ယောက်အဖြစ်မြင်ကြသည်။ တစ်ချို့တို့က ဤဘုရင်သည် ထာဝရနိုင်ငံတော်အပေါ်အစဉ်အုပ်စိုးမည်ဟု ပြောကြသည်။

တစ်ခြားသောသူတို့သည် ဤသူအား လူတို့ကို ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ ပြန်လည်ပို့ဆောင်ရန် ဝေဒနာများစွာကို ခံစားရမည့်အစေခံအဖြစ် မြင်ကြသည်။ သို့ရာတွင် ပရောဖက်အားလုံးတို့သည် သူ့အားအသက်တာသစ်ကို ပို့ဆောင်မည့်ဘုရားသခင်၏ဘိသိတ်တော်မူခြင်းကိုခံသောသူမေရှိယအဖြစ် မြင်ကြသည်။

ကွသရေလနှင့်ယုဒပျက်စီးခြင်း

ကွသရေလလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်၏သတိပေးခြင်းကို နားမထောင်သောကြောင့် ဘီစီ၇၂၂-၇၂၁တွင် ရှာမာရိမြို့သည် အာဂီရိုလူမျိုးတို့၏ ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်ခြင်းကိုခံခဲ့ရသည်။ ကွသရေလလူမျိုးတို့သည် သူတို့၏နေအိမ်များမှ ယူဆောင်သိမ်းပိုက်ခြင်းခံခဲ့ရပြီး အာဂီရိုအင်ပါယာတစ်လျှောက်လုံး၌ ပျံ့နှံ့သွားသည်။ ယုဒပြည်ရှိသူတို့၏ညီကိုမောင်နှမများနှင့်လည်း ခွဲခွာခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ထို့နောက် အာဂီရိုတို့သည် တစ်ခြားတိုင်းတပါးသားများကို ကွသရေလတိုင်းပြည်ထဲသို့ ပြန်လည်အခြေချရန် ပို့ဆောင်သွားသည်။ ဤလူတို့သည် ယုဒနှင့် ကွသရေလဘာသာရေးကို သွန်သင်ခြင်းခံခဲ့ပြီး များစွာသောသူတို့သည် ပဋိညာဉ်တရားကို လိုက်လျှောက်ရန်ပင် ကြိုးစားကြသည်။ ဤလူတို့သည် ရှုမာရိလူများဟု အခေါ်ခံသည်။ အာဂီရိုလူတို့သည် ယုဒပြည်ကို ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်ရန် ကြိုးစားလာသည်။ မြို့ကြီးများစွာတို့သည် ကျူးကျော်သူများလက်ထဲသို့ ကျသွားသည်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် ယေရုရှလင်မြို့ကို ကယ်တင်တော်မူသည်။ စစ်ရှုံးသောအာဂီရိုဘုရင်သည် မိမိတိုင်းပြည်သို့ ပြန်လာသောအခါ ထိုနေရာတွင်သူ၏သားနှစ်ယောက်ကလုပ်ကြံခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ယုဒသည် ကယ်တင်ခြင်းကို ခံခဲ့ရသည်။

ယုဒလူတို့သည် သူတို့၏အသက်တာကို တခဏပြောင်းလဲကြသည်။ သူတို့သည် တခဏအတွက် ဘုရားသခင်ကို နာခံကြသည်။ သို့ရာတွင် နောက်ဆုံး၌ သူတို့သည်လည်း သိမ်းပိုက်ခံရ၍ နေရာအနှံ့သို့ ပြန့်ကြဲသွားကြသည်။ ဗာဗုလုန်လူမျိုးတို့သည် အင်အားကြီးမားလာပြီး ယုဒပြည်ကို ကျူးကျော်တိုက်ခိုက်သည်။ ပထမပိုင်းတွင် သူတို့သည် အရေးပါသောလူအနည်းစုကိုသာ သိမ်းယူ၍ ကျွန်အဖြစ် ခေါ်ဆောင်သွားသော်လည်း နှစ်အနည်းငယ်ကြာပြီးနောက်၊ ဘီစီ၅၈၇-၅၈၆

တွင် သူတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့နှင့် ဗိမာန်တော်ကို ဖျက်ဆီးရန် ပြန်လာခဲ့ကြသည်။ လူတချို့ တို့သည် အဲဒုတ္တုပြည်သို့ ရှောင်ပြေးကြသည်။ သို့ရာတွင် လူအများစုသည် ဗာဗုလုန်သို့ ကျွန်အဖြစ် ခေါ်ဆောင်ခြင်း ခံခဲ့ကြသည်။ နောက်တဖန် ဘုရားသခင်သည် သူ၏ပရောဖက်များကို လူတို့ထံသို့ စေလွှတ်ပြီးသူတို့သည် ဘုရားသခင်စကားကို စတင်နားထောင်လာကြသည်။ ဗိမာန်တော်ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ယေရုရှလင်မြို့ကို သိမ်းပိုက်ခြင်းနှင့် ဗာဗုလုန်သို့ နယ်နှင်ခံခြင်းတို့သည် လူတို့၌ စစ်မှန်သောပြောင်းလဲခြင်းကိုဖြစ်စေသည်။ ပရောဖက်တို့သည် ဘုရင်အသစ်နှင့် နိုင်ငံတော်အသစ် အကြောင်းကို ထပ်တလဲလဲ ဟောပြောကြသည်။ ပရောဖက်တစ်ဦးဖြစ်သော ယေရမိသည် ပဋိညာဉ်တရားသစ်အကြောင်းကိုပင် ဟောပြောခဲ့သည်။ ဤပဋိညာဉ်တရား သစ်သည် ကျောက်ပြားပေါ်တွင် ရေးသားမည်မဟုတ်။ သို့သော် ဘုရားသခင်သည် လူများ၏ နှလုံးသားထဲတွင် ရေးသားတော်မူသည်။

ယုဒလူမျိုးများ ဝါလက်စတိုင်းပြည်သို့ ပြန်လာခြင်း

ထိုအချိန်တွင် ဒါရိမင်းကြီးသည် မေဒိပါရှားအင်ပါရာအပေါ် အာဏာရရှိလာပြီး ဗာဗုလုန်တိုင်း ပြည်ကို သိမ်းပိုက်အောင်မြင်ခဲ့သည်။ ဒါရိမင်းကြီးသည် ယုဒလူမျိုးတို့အား သူတို့၏တိုင်းပြည်သို့ ပြန်သွားရန် ခွင့်ပြုသည်။ ထို့ကြောင့် တိုင်းပြည်မှနှင်ထုတ်ခံရပြီး နှစ်ပေါင်း(၇၀) ကြာပြီးနောက် ယုဒလူမျိုးများသည် မိမိတို့နေအိမ်သို့ ပြန်လာခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် မိမိ၏တိုင်းပြည်ကို ပြန်လည်တည်ထောင်ရန် ကြိုးပမ်းခဲ့သော်လည်း အင်အားအလွန်နည်းသည်။ ရှောလမုန်တည် ဆောက်ခဲ့သောဗိမာန်တော်လောက် မလှပမခမ်းနားသော်လည်း သူတို့သည် ဗိမာန်တော်ကို ပြန်လည်၍ တည်ဆောက်ကြသည်။ လူများစွာတို့သည် ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ စစ်မှန်စွာ ပြန်လာကြပြီး ပညတ်တရား၊ ပရောဖက်များ၏ရေးသားချက်များနှင့် အခြားသန့်ရှင်းသောရေး သားချက်များကို သင်ယူခြင်း စတင်လာကြသည်။ လူတစ်ချို့တို့သည် ကျမ်းစာအုပ်များကိုရေး သားသောကျမ်းပြုဆရာ (အထူးကျမ်းပြုပုဂ္ဂိုလ်)များ ဖြစ်လာကြသည်။ နောက်ပိုင်း၌ ဤလူတို့ သည် ကျမ်းစာကို သင်ကြားခြင်းအတွက် ကျောင်းများဖွဲ့စည်းတည်ထောင်ကြသည်။ လူတို့သည် ဥပုသ်နေ့(စနေနေ့)တွင် အတူတကွ သင်ယူရန်၊ ဆုတောင်းရန်နှင့် ဘုရားသခင်ကိုအတူတူ ဝတ် ပြုကိုးကွယ်ကြရန်အတွက် စုရုံးခြင်းကို စတင်လာသည်။ သူတို့၏တရားဇရပ် (စုရုံးတဲ့နေရာ)များ တွင် ကျမ်းစာများကို သင်ယူလေ့လာကြပြီး လူတစ်ချို့တို့သည် မေဂျိယကြွရောက်လာခြင်းကို စတင်စောင့်မျှော်ကြသည်။

အနောက်တိုင်းပြည်တွင် မဟာအလက်ဇန်းဒါသည် ဂရိလူမျိုးအပေါ် ဩဇာလွှမ်းမိုးပြီးနောက် မကြာမှီတွင် ကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းလုံးကို သိမ်းပိုက်အောင်မြင်ခဲ့သည်။ သူသည် ဂရိဘာသာစကား၊ ဂရိယာဉ်ကျေးမှုများနှင့် ဓလေ့ထုံးစံများကို ကမ္ဘာနိုင်ငံအသီးသီးသို့ ပြန့်နှံ့စေခဲ့သည်။ သူဆုံးသွား ပြီးနောက် သူ၏အင်ပါယာသည် ခွဲခြမ်းသွားသည်။ နောက်မကြာမှီတွင် အခြားအင်ပါယာတစ်ခု ကြီးထွားလာပြီး ယုဒလူမျိုးများနေထိုင်ရာ ဝါလက်စတိုင်းတိုင်းပြည်အပါအဝင် တိုင်းပြည်အများ စုကို ထိန်းချုပ်အုပ်စိုးခဲ့သည်။

အာဏာရှင်အသစ်ဖြစ်သော ရောမလူမျိုးတို့သည် မကြာခဏ ရက်စက်ပြီးကြမ်းတမ်းသောလူ မျိုးဖြစ်သည်။ ယုဒလူမျိုးတို့သည်လည်း အာခံ၍ ဝါကြွားကြသည်။ ဤဒုက္ခခံရသောအချိန်ကာ လများတွင် သူတို့၏အချိန်ကာလ၌ပင် မေဂျိယကြွရောက်ရန် မျော်လင့်စောင့်စားသော ယုဒလူ မျိုးအများကြီးရှိသည်။ ယုဒလူမျိုးတို့သည် ဘုရားသခင်နှင့် ဘုရားသခင်က သူတို့ထံသို့စေလွှတ်ရန်

ဂတိပေးတော်မူသောမေဂ္ဂိယ၏အုပ်စိုးခြင်းကိုသာလျှင် လိုချင်ကြသည်။ ဘုရားသခင်သည် မေဂ္ဂိယအားဖြင့် တလောကလုံးကို ကယ်တင်ရန်ကြံစည်ခြင်းကို သူတို့သည် နားမလည်ခဲ့ကြပေ။ ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်သည် ယုဒလူမျိုးများကို ကယ်တင်ရန် ဖြစ်သည်ဟု သူတို့သည် ထင်နေကြသည်။ တချို့သောယုဒလူမျိုးသည် ဘုရားသခင်က သူ၏မေဂ္ဂိယကို စေလွှတ်တော် မူခြင်းအတွက် စောင့်ရန် ကျေနပ်ရောင်းခဲ့ကြသည်။ သို့သော် တခြားသောသူတို့သည် ဘုရား သခင်က သူ၏နိုင်ငံတော်တည်ထောင်ခြင်းကို ကူညီရန်ဆုံးဖြတ်ကြသည်။ ဤယုဒလူမျိုးတို့ကို “ဇိလုတ်” ဟုခေါ်သည်။ ဇိလုတ်တို့သည် ရောမလူမျိုးတို့ကို ဆန့်ကျင်တိုက်ခိုက်ရန် ကြိုးပမ်း၍ ရောမလူမျိုးတို့နှင့် ပူးတွဲသောယုဒလူမျိုးများကို တခါတရံ သတ်ဖြတ်ကြသည်။

ယုဒဘာသာရေးအုပ်စုများ

ဘီစီပထမရာစုပိုင်းတွင် မောရှေ၏ပညတ်တော်သည် ယုဒလူမျိုးများအတွက် အလွန်အရေးကြီး လာခဲ့သည်။ လူတို့သည် ပညတ်တော်ကို လေ့လာပြီး အငြင်းပွားဖြစ်ကြသည်။ ထိုပညတ်တော်ကို နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးဖြင့် နားလည်သဘောပေါက်ခဲ့ကြသည်။ သို့သော် ယုဒလူမျိုးတို့သည် ပညတ် တော်အတွက် အသေခံရန်အဆင်သင့် ဖြစ်ကြသည်။ ယုဒလူမျိုးများတွင် အဓိကဘာသာရေး အုပ်စုသုံးခုရှိပြီး အုပ်စုတစ်ခုစီတွင် ကျမ်းပြုဆရာများ(ရှေနေများ သို့မဟုတ် ကျမ်းတတ်ပုဂ္ဂိုလ် များ) ပါဝင်သည်။

ဇွဲကဲများ

ဤအုပ်စုများထဲမှ အုပ်စုတစ်ခုသည် ဇွဲကဲဟုခေါ်သည်။ ဤအမည်သည် ဒါဝိဒ်မင်း၏အချိန်ကာ လတွင် ယဇ်ပရောဟိတ်မင်းဖြစ်သော ဇာဒုတ်ဟူသောအမည်မှ ဆင်းသက်လာခဲ့သည်။ အာဏာ ရှိသောလူတစ်ချို့နှင့် ယဇ်ပရောဟိတ်များတို့သည် ဇွဲကဲများဖြစ်ကြသည်။ ဤလူတို့သည် ပညတ် ကျမ်း (မောရှေ၏ ကျမ်းအုပ်စု)ကိုသာ သူတို့၏ဘာသာရေးကိစ္စများ၌ အာဏာတန်ခိုးအဖြစ် လက်ခံခဲ့ကြသည်။ ပညတ်ကျမ်းသည် ယဇ်ပရောဟိတ်များနှင့် ယဇ်ပူဇော်ခြင်းအကြောင်းများကို သွန်သင်ခဲ့သော်လည်း နောင်ဘဝနှင့်ပတ်သက်သော အကြောင်းအရာများကို သွန်သင်ခြင်း မပြုခဲ့ပါ။ ထို့ကြောင့် ဇွဲကဲတို့သည် သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်းကို ယုံကြည်ခြင်းမရှိကြပေ။

ဖာရီရှုများ

အခြားသောအုပ်စုတစ်ခုသည် ဖာရီရှုဟုခေါ်သည်။ ဤနာမည်သည် ဟေဗြဲဘာသာစကားမှ ဆင်းသက်လာပြီး အဓိပ္ပါယ်မှ “အနက်ဖွင့်ခြင်း” သို့မဟုတ် “သီးသန့်ခွဲခြားခြင်း” ဟူ၍ဖြစ်သည်။ ဖာရီရှုတို့သည် မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းကို လူတို့အား အနက်ဖွင့်ပေးရန် ကြိုးစားကြသည်။ ဖာရီရှုတို့သည် မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းကိုသာမက၊ ပရောဖက်များ၊ သန့်ရှင်းသောရေးသား ချက်များနှင့် သူတို့၏ခေလေ့ထုံးစံများကိုလည်း လက်ခံကြသည်။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် အစား အစာနှင့် အတို့အထိများတွင် အလွန်သတိထားကြသည်။ သူတို့သည် လက်များဆေးကြော သန့်စင်ခြင်းနှင့် ရေချိုးခြင်းများတွင် သတိထားကြသည်။ သူတို့သည် သေခြင်းမှထမြောက်ခြင်းကို ယုံကြည်ကြသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့သည် နောင်အနာဂတ်၌ ဖြစ်ပျက်မည်ပရော ဖက်တို့၏ဟောပြောခြင်းများကို သဘောပေါက်နားလည်ထားသောကြောင့် ဖြစ်သည်။

အဲစင်းများ

ပို၍အရေးပါသော တတိယအုပ်စုမှာ အဲစင်းဟုခေါ်သည်။ ယေရုရှလင်မြို့၌ရှိသော ယင်ပရော့ဟိတ်တို့သည် ဘုရားသခင်၏အလိုတော်တိုင်း အသက်မရှင်ကြပါ။ ထို့ပြင် ရောမလူတို့သည် မောရှေ၏ပညတ်ကျမ်းအရ အရည်အချင်းမရှိသော လူတချို့တို့အား ယင်ပရော့ဟိတ်များအဖြစ် ရွေးချယ်ခန့်အပ်ခဲ့သည်။ ဤအရာကြောင့် အဲစင်းများတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့၌ ပြုလုပ်ခဲ့သော ဝတ်ပြုကိုးကွယ်ခြင်းနှင့် ယင်ပူဇော်ခြင်းများကို ကောင်းမွန်စွာ ပြုလုပ်ခြင်းမရှိဟု ထင်မှတ်နေကြသည်။ ထို့ကြောင့် အဲစင်းများသည် ယုဒသံကွန်ရက်တွင် ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်ခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် အခြားသောအဲစင်းများသာ လာရောက်နေနိုင်သောနေရာတွင် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖွဲ့စည်းကြသည်။ အဲစင်းများသည် ဘုရားရှင်အား မေရှိယကို စေလွှတ်ရန်နှင့် ဗိမာန်တော်ကို သန်စင်စေရန် အစာရှောင်ဆုတောင်း၍ စောင့်နေကြသည်။ ကျမ်းတတ်ပုဂ္ဂိုလ်များစွာတို့သည် အဲစင်းများအား ကိုရန် အဖွဲ့များနှင့် ကိုရန်ဒေသနှင့် ယုဒသံကွန်ရက် အခြားသောနေရာများ၌ တွေ့ရှိခဲ့သောရှေးဟောင်းရေးသားချက်များနှင့် အဆက်အသွယ်ရှိမည်ဟု ယုံကြည်ကြသည်။

ဓမ္မသစ်ကျမ်း

ဘုရားသခင်သည် လူမျိုးတစ်ခုကို ရွေးချယ်၍ သူ၏တရားမျှတခြင်းနှင့် ကောင်းမြတ်ခြင်းများကို သဘောပေါက်နားလည်ရန်အတွက် သူတို့နှင့်သဘောတူညီချက် ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ဘုရားသခင်သည် ပို၍ကောင်းမွန်သော ပဋိညာဉ်တရားသစ်အပေါ်အခြေပြု၍ ပြည့်စုံသောဝိညာဉ်နိုင်ငံတော်ကို တည်ထောင်ခြင်းအားဖြင့် လူသားအားလုံးကို ကောင်းကြီးပေးရန် သူ၏အကြံအစည်များကို ပရောဖတ်များနှင့် ကဗျာဆရာများအားဖြင့် ဖွင့်ပြခဲ့သည်။ ဤအကြံအစည်သည် ဂတိတော်ဖြစ်သော မေရှိယကြွရောက်လာခြင်းနှင့် စတင်လိမ့်မည်။ ပရောဖတ်များတို့သည် မေရှိယကြွရောက်လာခြင်းကို အသေးစိတ်ဟောပြောခဲ့ကြသည်။ သူတို့သည် မေရှိယ၏မေးဖွားမည့် နေရာနှင့် သူ၏လုပ်ဆောင်ရမည့်အလုပ်များကိုလည်း ဟောပြောခဲ့သည်။ ဤအချိန်သည်မေရှိယကြွရောက်လာရန်နှင့် ပဋိညာဉ်တရားသစ် စတင်ရန်ဖြစ်သည်။

ဓမ္မသစ်ရေးသားချက်များသည် ဘုရားသခင်၏ပဋိညာဉ်တရားသစ်ကို ယေရှုခရစ်အားဖြင့် မည်ကဲ့သို့ ဖွင့်ပြအကျိုးသက်ရောက်ပုံကို ရေးသားဖော်ပြထားသည်။ ပဋိညာဉ်တရားသစ်သည်လူသားအားလုံးအတွက် ဖြစ်ကြောင်းကို ဤရေးသားချက်များ၌ သင်ပြထားသည်။ ယခုနှင့်နောင်တဝှမ်း လူများအတွက် ဘုရားသခင်ပေးသော ကောင်းကြီးမင်္ဂလာများကိုလည်း ဤဓမ္မသစ်ရေးသားချက်များတွင် ရေးသားဖော်ပြထားသည်။

ဓမ္မသစ်ကျမ်းရေးသားချက်များတွင် စာရေးဆရာအနည်းဆုံး ရှစ်ယောက်တို့၏ရေးသားခဲ့သော ကျမ်းအုပ်နှစ်ဆယ်ခုနှစ်အုပ်ပါဝင်သည်။ ဤကျမ်းအားလုံးတို့ကို ပထမရာစု၌ ကျယ်ပြန့်စွာ အသုံးပြုသောဂရိဘာသာဖြင့် ရေးသားထားသည်။ ဤရေးသားချက်အများစုသည် ယေရှု၏အထူးရွေးချယ်ခြင်းခံရသောတမန်တော်လေးယောက်အားဖြင့် ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မဿဲ၊ ယောဟန်နှင့် ပေတရုတို့သည် တပည့်တော်ဆယ်နှစ်ပါးထဲမှ ယေရှု၏အနီးစပ်ဆုံးသော တစ်ပည့်တော်တို့ ဖြစ်ကြသည်။ အခြားသောစာရေးဆရာ ပေါလုသည် နောက်ပိုင်းတွင် ယေရှု၏အံ့ဩဖွယ်ပြသခြင်းအားဖြင့် အရွေးခံရသောတမန်တော်တစ်ပါး ဖြစ်သည်။

ဓမ္မသစ်ကျမ်း၏ ပထမလေးအုပ်သည် ယေဂ္ဂ၏အသက်တာနှင့်သေခြင်းကို သီးသန့်ဖော်ပြသော ကျမ်းဖြစ်သည်။ ဤကျမ်းအုပ်များသည် ယေဂ္ဂခရစ်၏သမိုင်းရာဇဝင်များထက် သူ၏သွန်သင်ခြင်း များနှင့် ဤလောကသို့ ကြွရောက်လာခြင်း၏ရည်ရွယ်ချက်နှင့် သူ့သေခြင်း၏အရေးပါမှုများကို အဓိကရေးသားဖော်ပြထားသည်။ ဤအရာများသည် ယောဟန်ရေးသားသည့်စတုတ္ထမြောက် ကျမ်းအုပ်၏ အဓိကဆိုလိုချက်ဖြစ်သည်။ ပထမကျမ်းအုပ်သုံးအုပ်၌ရှိသောအကြောင်းအရာများ သည် အလွန်ဆင်တူကြသည်။ ယေဂ္ဂရှင်ပြန်ထမြောက်ပြီးနောက်ပိုင်းတွင် ဖြစ်ပျက်သော အကြောင်းအရာများနှင့် လူသားအားလုံးအတွက် ဘုရားသခင်ပေးသော ချစ်ခြင်းမေတ္တာကို တပည့် တော်များအားဖြင့် တလောကလုံးတွင်မည်ကဲ့သို့ ဟောပြောခဲ့သည်ကို တမန်တော်ဝတ္ထုကျမ်း၌ ရေးသားဖော်ပြသည်။ ဤသတင်းကောင်းကို ဟောပြောခြင်းအားဖြင့် ပါလက်စတိုင်းပြည် တစ် လျှောက်လုံးနှင့် ရောမနိုင်ငံတွင် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း ကျယ်ပြန့်စွာ လက်ခံပြီးအကျိုးသက် ရောက်သည်ကို ဖော်ပြထားသည်။ တမန်တော်ဝတ္ထုကို မျက်မြင်သက်သေများစွာနှင့် ရှင်လုကာ ရေးသားထားခြင်း ဖြစ်သည်။ ရှင်လုကာသည် တတိယမြောက်သော ခရစ်ဝင်ကျမ်း၏ရေးသား သူလည်း ဖြစ်သည်။

သြဝါဒစာစောင်များသည် သခင်ယေဂ္ဂ၏တပည့်တော်နှစ်ယောက်ပေါလုနှင့် ပေတရုကဲ့သို့သော ခရစ်ယာန်ခေါင်းဆောင်များမှ တစ်ဦးတစ်ယောက်ကို သို့မဟုတ် ခရစ်ယာန်အုပ်စုများထံသို့ ပို့ဆောင်ရေးသားထားသော စာစောင်များဖြစ်သည်။ ဤစာစောင်များသည် ထိုအချိန်၌ တွေ့ကြုံခဲ့သော ပြဿနာများကို ကူညီဖြေရှင်းရန် ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစာစောင်များ သည် ထိုလူများအတွက်သာမဟုတ်ဘဲ၊ ယနေ့ယုံကြည်သူများအားလုံး၏ အသက်တာကို သတိ ပေးရန်၊ ပြုပြင်ရန်နှင့် ခွန်အားပေးရန် ဖြစ်သည်။

နောက်ဆုံးကျမ်းဖြစ်သော ဗျာဒိတ်ကျမ်းသည် အခြားသောကျမ်းအုပ်အားလုံးမှ တမူထူးခြား သည်။ ဤကျမ်းအုပ်တွင် ပုံဆောင်သော စကားများကို အထူးအသုံးပြု၍ စာရေးသူတမန်တော် ယောဟန် မြင်ခဲ့သောရူပါရုံများကို ဖော်ပြထားသည်။ ပုံဆောင်ခြင်းနှင့် တင်စားပြောဆိုခြင်းများ သည် ဓမ္မဟောင်းကယမ်းမှ ဖြစ်ပြီး၎င်းတို့ကို ဓမ္မဟောင်းရေးသားချက်များနှင့် နှိုင်းယှဉ်ခြင်းအား ဖြင့် ပိုမိုနားလည်သဘောပေါက်နိုင်သည်။ ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးအားဖြင့် နတ်ဆိုး၏အာဏာတန် ခိုးအပေါ် ခရစ်ယာန်တို့ နောက်ဆုံးအောင်ပွဲကို ရှင်းလင်းစွာ ဖော်ပြထားသည်။

ဓမ္မသစ်ကျမ်း၏ကျမ်းအုပ်များ

ရှင်မသံခရစ်ဝင်၊ မသံသည် ယေဂ္ဂ၏တပည့်တော်တစ်ပါး ဖြစ်သည်။ တမန်တော်အဖြစ် ရွေး ချယ်ခံသောအချိန်တွင် ယုဒလူမျိုးတို့၏ အခွန်ကောက်ခံသူ တစ်ယောက်ဖြစ်သည်။ မသံ၏ရေး သားချက်များသည် ယုဒလူမျိုးတို့၏ နောက်ခံသမိုင်းနှင့် စိတ်ဝင်စားမှုများကို ပြသသည်။ အထူး သဖြင့် ဓမ္မဟောင်းခေတ် ပရောဖက်ပြုခြင်းများကို ယေဂ္ဂ၏အသက်တာ၌ ပြည့်စုံလာခြင်းနှင့် ယေဂ္ဂ၏သွန်သင်ခြင်းများကို အဓိကရေးသားထားသည်။

ရှင်မာကုခရစ်ဝင်၊ မာကုအမည်သစ်ရသော ယောဟန်သည် တမန်တော်တစ်ချို့တို့၏အပေါင်း အဖော်ဖြစ်သောလူငယ်တစ်ဦး ဖြစ်သည်။ မာကု၏ရေးသားချက်သည် အတိုချုံး၍ ရေးသားခြင်း ဖြစ်သည်။ မာကုသည် မသံနှင့်လုကာကဲ့သို့ ယေဂ္ဂ၏သွန်သင်ခြင်းများ၌ စိတ်ဝင်စားမှုနည်း

ကြောင်း ပြသသည်။ ဤရေးသားချက်သည် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော ရောမလူမျိုးထံသို့ အဓိက ရည်ရွယ်ထားပြီး ယေရှုသည် ဘုရားသခင်၏သားဖြစ်ကြောင်း သက်သေပြသောသူ၏လုပ်ဆောင်ချက်များကို ရေးသားသည်။ ယေရှုသည် လူတို့ကို အပြစ်၏ဆိုးကျိုးမှ ကယ်တင်ရန်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ဤလောကသို့ ကြွရောက်လာသည်ကို သူတို့အား သိစေရန် အဓိကရည်ရွယ်သည်။

ရှင်လုကာခရစ်ဝင်၊ ဤကျမ်းအုပ်သည် တမန်တော်ပေါလု၏ ခရီးသွားဖော်ပြသောရှင်လုကာရေးသားခဲ့သောကျမ်းအုပ်နှစ်အုပ်ထဲမှ တစ်အုပ်ဖြစ်သည်။ လုကာသည် ဆရာဝန်တစ်ဦးဖြစ်၍ ကျွမ်းကျင်သော စာရေးဆရာတစ်ဦးလည်း ဖြစ်သည်။ သူသည် ရှင်မသဲခရစ်ဝင်ကျမ်းနှင့် ရှင်မာကုခရစ်ဝင်ကျမ်းရှိ အဓိကအချက်အလက်များကို ကောင်းမွန်စွာ သိသည်။ သို့သော် ယုဒလူမျိုးမဟုတ်သော သူ၏ပရိတ်သတ်များကို ဆွဲဆောင်၍ သဘောပေါက်နားလည်စေနိုင်သောအဓိကအပိုင်းများကို ရွေးချယ်သည်။ ရှင်လုကာသည် ယေရှု၏အသက်တာ၌ ဖြစ်ပျက်သောအရာများအပေါ် အဓိကထားဘဲ ယေရှုကိုယ်တိုင်သည် လူတို့၏အသက်တာ၌ အဓိကလိုအပ်သောအရာများကို ဆောင်ရွက်ပေးသောချစ်ကြင်နာတတ်သူ တစ်ယောက်အဖြစ်ဦးစားပေး၍ ရေးသားသည်။

ရှင်ယောဟန်ခရစ်ဝင်၊ ဤကျမ်းသည် ပထမခရစ်ဝင်ကျမ်းအုပ်သုံးအုပ်မှ အလွန်ခြားနားသည်။ ဤခြားနားချက်သည် တင့်တယ်လှပ၍ နက်နဲသောနိဒါန်းမှ ချက်ချင်းတွေ့မြင်နိုင်သည်။ ယောဟန်သည် အခြားသောခရစ်ဝင်ကျမ်း၌မရှိသော အချက်အလက်များစွာကို ရေးသားဖော်ပြသည်။ လောက၏ကယ်တင်ရှင် ဖြစ်တော်မူသောဘုရားသခင်၏ သားတော်ယေရှုသည် မေရှိယဖြစ်ကြောင်း အဓိကရည်ရွယ်သည်။

တမန်တော်ဝတ္ထု၊ လုကာရေးသားသောဤ ကျမ်းအုပ်သည် သူ၏ပထမကျမ်းအုပ် (ရှင်လုကာခရစ်ဝင်)နှင့် အဆက်အစပ်ရှိသည်။ ဤကျမ်းအုပ်သည် ယေရှုက တပည့်တော်များအား လူသားအားလုံးအတွက် ဘုရားသခင်၏ချစ်ချမ်းမေတ္တာသတင်းကောင်းအကြောင်းကို တလောကလုံးသို့ သွား၍ဟောပြောရန် သွန်သင်ခြင်းနှင့် စတင်သည်။ ယေရှုသည် နောက်လိုက်တော်များအား ကယ်တင်ရန်အတွက် သူလုပ်ဆောင်ခဲ့သောအရာများကို ဟောပြောစေချင်သည်။ လုကာသည် ပေါလုနှင့် ပေတရုတို့၏လုပ်ဆောင်မှုများ အဓိကထား၍ ဤအလုပ်၏စိတ်ဝင်စားဖွယ်ရာများကို မှတ်သားဖော်ပြသည်။ သူသည် ယေရှုလှုပ်ပြေမှုမှ စတင်သောခရစ်ယာန် ဘာသာသည် ယုဒနှင့် ရှာမရှိပြည် ပတ်ဝန်းကျင်ဒေသများနှင့် နောက်ပိုင်းတွင် ရောမအင်ပါယာ ထံသို့မည်ကဲ့သို့ လျင်မြန်စွာ ယုံနှံလာပုံကို ရေးသားဖော်ပြသည်။

ဩဝါဒစာစောင်များ၊ တမန်တော်ပေါလုသည် စီးမီးရှားပြည် တာရှုမြို့သား ယုဒအမျိုးပညာတတ်တစ်ယောက် ဖြစ်သည်။ ယေရှုလှုပ်ပြေမှု၌ ပညာသင်ယူပြီး ဖာရိရှုများထံတွင် ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာသည်။ သူသည် ထိုအချိန်တွင် ခရစ်ယာန်များကို အလွန်ကြမ်းတမ်းစွာ ဆန့်ကျင်သူဖြစ်သည်။ သို့သော်ငြားလည်း ယေရှုသည် သူထံသို့ ရူပါရုံ၌ ပေါ်လာပြီးနောက်သူ့ အသက်တာ၏ဦးတည်ချက် အားလုံးပြောင်းလဲသွားသည်။ ဆယ်နှစ်လက်လွန်ပြီးနောက် ခရစ်တော်၏သတင်းစကားကို ဟောပြောရန် ကျယ်ပြန့်စွာ ခရီးထွက်ခြင်းစတင်ခဲ့သည်။ ထိုအချိန်ကာလတွင် သူသည် အသင်းတော်များနှင့် တစ်ဦးချင်းထံသို့ စာစောင်အမြောက်အမြား ရေးသားခဲ့သည်။ ဤစာ

စောင်များထဲမှ ဓမ္မသစ်ကျမ်းတွင် ပါဝင်သောတစ်ဆယ့်သုံးစောင်ကို ပေါလု၏သြဝါဒစာစောင်များ ဟုခေါ်သည်။

ရောမသြဝါဒစာစောင်၊ ရောမသြဝါဒစာစောင်သည် ပေါလု၏စာစောင်များထဲတွင် အရှည်ဆုံးနှင့်အပြည့်စုံဆုံးဖြစ်သည်။ သူ၏စာစောင်အများစုသည် လူများတို့အား ခရစ်တော်အကြောင်းကို သွန်သင်ခြင်းနှင့် အသင်းတော်များ ဖွဲ့စည်းခြင်း၌ ရှေ့ဆောင်လမ်းပြသောနေရာမြို့များ၌ရှိသော ခရစ်ယာန်အုပ်စုများအတွက် ဖြစ်သည်။ သူသည် ရောမမြို့၌ နေထိုင်သောခရစ်ယာန်များထံသို့ ဤစာစောင်ကို ရေးသားခဲ့သော်လည်း ထိုနေရာသို့ သူမရောက်ဖူးပါ။ အေဒီ၅၇ပတ်ဝန်းကျင်တွင် သူသည် ဂရိပြည်တွင် ရှိသည်။ သူ၏ဆန္ဒရှိသည့်အတိုင်းရောမမြို့သို့ ခရီးမဆက်နိုင်သောကြောင့် သူ၏သွန်သင်ဆုံးမချက်များကို ဤစာစောင်တွင် ရေးသားခဲ့သည်။ ၎င်းစာစောင်သည် ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၏ အခြေခံသမ္မာတရားများကို သတိရှိစွာ ရေးသားဖော်ပြထားခြင်း ဖြစ်သည်။

ကောရိန္ဒသြဝါဒပထမနှင့် ဒုတိယစာစောင်၊ ကောရိန္ဒသြဝါဒပထမနှင့် ဒုတိယစာစောင်များသည် ဂရိတိုင်းပြည် တောင်ပိုင်း၌ရှိသောမြို့တစ်ခုဖြစ်သည့် ကောရိန္ဒမြို့ရှိ ခရစ်ယာန်များထံသို့ ပေါလုရေးခဲ့သော စာစောင်များထဲက နှစ်စောင်ဖြစ်သည်။ ဤနှစ်စောင်ထဲမှ ပထမစာစောင်တွင် ပေါလုသည် ထိုနေရာရှိ ခရစ်ယာန်များအကြားတွင် ဖြစ်ပွားသောပြဿနာအချို့ကို ဖြေရှင်း၍ သူထံသို့ ပို့ထားခဲ့သောသူတို့၏ မေးခွန်းများကို အဖြေပေးသည်။ ဤစာစောင်များတွင်ခရစ်ယာန်စည်းလုံးညီညွတ်ခြင်း၊ ထိမ်းမြားခြင်း၊ မတရားသောမိထုန်ပြုခြင်း၊ လင်မယားကွာရှင်းခြင်း၊ ယုဒလူမျိုးများ၏ခလေးထုံးစံစသည်တို့ ပါဝင်သည်။ အခန်းကြီးတစ်ဆယ့်သုံးသည် သူတို့၏ပြဿနာအားလုံးကို ဖြေရှင်းသောချစ်ချင်းမေတ္တာနှင့်ပတ်သက်သည့် သူ၏ကျော်ကြားသောရေးသားချက်သည် အထူးစိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းသည်။ ဒုတိယစာစောင်သည် ကောရိန္ဒမြို့သားများ၏ ပထမစာစောင်အား တုံ့ပြန်ခြင်းကို ဆက်လက်ဖော်ပြထားသည်။

ဂလာတိသြဝါဒစာစောင်၊ ဂလာတိသြဝါဒစာစောင်သည် ဂလာတိမြို့ရှိခရစ်ယာန်များကြားတွင် ရှိသောပြဿနာအသီးသီးကို ဖြေရှင်းပေးသည်။ ပေါလုသည် ထိုနေရာတွင် ခရစ်ယာန်သတင်းစကားကို ဟောပြောခဲ့ပြီး အသင်းတော်အချို့ကို ဖွဲ့စည်းထူထောင်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ယုဒဘာသာရေးဆရာတစ်ဖွဲ့တို့သည် ထိုနေရာသို့သွား၍ ယေရှု၏မှန်ကန်သော သွန်သင်ခြင်းမှ အလွန်ကြားနားသော အယူအဆတချို့ကို သွန်သင်ခဲ့သည်။ ဤပြဿနာသည် ခက်ခဲသောပြဿနာတစ်ခုဖြစ်သည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ၎င်းတွင် ဘုရားသခင်နှင့် လူတစ်ယောက်၏ကောင်းမွန်ဆက်စပ်ခြင်းအတွက် အခြေခံများပါဝင်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ ထိုအချိန်တွင် ပေါလုသည် ဂလာတိမြို့သို့ ခရီးမသွားနိုင်သောကြောင့် ဤစာစောင်တွင် ထိုပြဿနာကို ပြင်းထန်စွာ ရင်ဆိုင်ခဲ့သည်။ ရောမသြဝါဒစာစောင်ကဲ့သို့ ခရစ်ယာန်ယုံကြည်ခြင်း၏ အဓိကအချက်များဖော်ပြထားသော်လည်း အခြားသော အကြောင်းရင်းတစ်ခုကြောင့် ဖြစ်သည်။

ပေါလုသည် **ဖက်သြဝါဒစာစောင်**ကို ထောင်ထဲမှ ရေးသားခဲ့သည်။ သို့သော် နေရာနှင့်အချိန်သည် မသေချာပေ။ ဤစာစောင်၏အဓိကရည်ရွယ်ချက်မှာ ဘုရားသခင်၏အကြံအစည်သည် လူသားအားလုံးတို့ကို ခရစ်တော်၏အုပ်စိုးမှုအောက်တွင် အတူတကွခေါ်ဆောင်ရန် ဖြစ်သည်။

ပေါလုသည် ခရစ်ယာန်များအား သူတို့၏အသက်ရှင်နေထိုင်ခြင်း၌ တစ်ယောက်နှင့်တစ်ယောက် မျှတစွာ နေထိုင်ရန်နှင့် သူတို့အတွက် ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်သို့ လုံးလုံးလျားလျား ဆက် ကပ်အပ်နှံရန် တိုက်တွန်းနှိုးဆော်သည်။

ပေါလုသည် **ဖိလိပိုသြဝါဒစာစောင်**ကို ရောမမြို့ထောင်ထဲမှ ရေးသားခဲ့သည်။ ထိုအချိန်တွင် ပေါလုသည် အခက်အခဲအမျိုးမျိုး ရင်ဆိုင်နေခဲ့သော်လည်း ဘုရားသခင်အား ယုံကြည်ကိုးစား သောကြောင့် ဤစာစောင်သည် ဝမ်းမြောက်ပျော်ရွှင်ခြင်းနှင့် ပြည့်စုံသည်။ ပေါလုသည် ဖိလိပိုမြို့ ရှိခရစ်ယာန်များကို တိုက်တွန်းအားပေးရန်နှင့် သူထံသို့ ပို့ခဲ့သောငွေကြေးရေး ထောက်ပံ့မှုအ တွက် ကျေးဇူးတင်ကြောင်း ရေးသားခဲ့သည်။

ပေါလုသည် **ကောလောသသြဝါဒစာစောင်**ကို အာဂူမိုင်းနား (တူရကီ)၌ရှိသောကောလောသ မြို့ရှိအသင်းတော်အား ဒုက္ခပေးနေသည့် မှားယွင်းသောသွန်သင်ချက်တစ်ချို့ကို ရင်ဆိုင်ရန်ရေး သားခဲ့သည်။ ဤစာစောင်၏အချို့သောအပိုင်းများသည် ဖေကဲသြဝါဒစာစောင်နှင့် ဆင်တူ သည်။ ပေါလုသည် ခရစ်ယာန်အသက်ရှင်ခြင်းတွင် ရှိသင့်သောလက်တွေ့သင်ခန်းစာတစ်ချို့ကို ပေးအပ်သည်။

သက်သာလောနိတ်သြဝါဒပထမနှင့် ဒုတိယစာစောင်သည် ပေါလု၏ပထမဆုံးရေးသားသော စာစောင်များထဲမှ ဖြစ်သည်။ မာကေဒေါနိုပြည် (ဂရိတိုင်းပြည်မြောက်ပိုင်း)သို့ ပေါလု၏ပထမ ခရီးစဉ်တွင် သူသည် သက်သာလောနိတ်မြို့သားများအား ခရစ်ယာန်သတင်းစကားကို ဟော ပြောခဲ့သည်။ လူများစွာတို့သည် ယုံကြည်လာခဲ့သော်လည်း တိုတောင်းသောအချိန်ကာလပြီးမှ ပေါလုသည် ထွက်ခွာခဲ့ရသည်။ ပေါလုသည် လူများအားသူတို့၏ယုံကြည်ခြင်းအသစ် တွင် ခွန်အား ပေးရန်ရေးသားခဲ့သည်။ သူသည် လူတို့နားမလည်ခဲ့သည့် အချို့သောအရာများ၊ အ ထူးသဖြင့် ခရစ်တော်ပြန်လည်ကြွရောက်လာခြင်းကို မျှော်လင့်ခြင်းနှင့် ပတ်သက်သည့်အရာ များကိုလည်း ပြောပြခဲ့သည်။

တိမောသေသြဝါဒစာပထမ၊ ဒုတိယစာနှင့် တိတုသြဝါဒစာစောင်တို့သည် ပေါလု၏ကွယ် လွန်ခါနီးသောအချိန်တွင် သူ၏ရင်းနှီးသောအပေါင်းအဖော်နှစ်ဦးထံသို့ ရေးသားခြင်းဖြစ်သည်။ ပေါလုသည် တိမောသေအား ဖေကဲမြို့၌၎င်း၊ တိတုအား ကရေတကျွန်း၌၎င်း ထိုနေရာ၌ရှိသော အသင်းတော်များ၏လုပ်ဆောင်ချက်နှင့် အဖွဲ့အစည်းနှင့်ဆိုင်သော ပြဿနာမအများကို ကူညီဖြေ ရှင်းရန်ထားခဲ့သည်။ တိမောသေနှင့် တိတုတို့သည် လွတ်လပ်သောဦးဆောင်မှုနှင့် လုပ်ဆောင် မှုများအတွက် ဤနေရာ၌ရှိသောအသင်းတော်များ ပြင်ဆင်ရာတွင် ကူညီရန် ဖြစ်သည်။ တိမောသေသြဝါဒစာ ပထမစောင်နှင့် တိတုသြဝါဒစာတို့တွင် ပေါလုသည် ခေါင်းဆောင်များ ရွေးချယ်ခြင်းအတွက် အချို့သောလမ်းညွှန်ချက်များကို၎င်း၊ ပြဿနာအမျိုးမျိုးနှင့် အခြေအနေ အမျိုးမျိုးကို ကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန်အတွက်၎င်း၊ ညွှန်ကြားချက်များကို ပေးသည်။ တိမောသေ သြဝါဒစာဒုတိယစောင်သည် ပေါလု၏အသက်တာ၌ နောက်ဆုံးအခက်ခဲမှ ရင်ဆိုင်သောနေရာ ဖြစ်သည့်ထောင်ထဲမှ ရေးထားခြင်းဖြစ်သည်။ ပေါလုသည် တိမောသေအား သူ၌ရှိသောယုံ ကြည်ခြင်း၊ ရဲရင့်ခြင်းနှင့် သည်းခံခြင်းစံနမူနာများကို လိုက်လျှောက်ရန် တိုက်တွန်းထားသဖြင့် ဤစာစောင်သည် အားပေးခြင်း၊ အကြံပေးခြင်းများနှင့် များနှင့်ပြည့်စုံသည်။

ပိလေမုန်သြဝါဒစာသည် ကောလောသံ သြဝါဒစာစောင်ကို ရေးသားသောအချိန်၌ ပေါလုရေး သားခဲသောစာစောင်တိုတစ်စောင် ဖြစ်သည်။ ကောလောသံမြို့၌ ခရစ်ယာန်တစ်ဦးဖြစ်သူ ပိလေမုန်သည် ပေါလု၏လွှမ်းမိုးခြင်းအားဖြင့် ခရစ်ယာန်တစ်ဦးဖြစ်လာခဲ့သူ ထွက်ပြေးသွားသော ကျွန်ုပ် သြနေသိမ်၏ သခင်ဖြစ်သည်။ ဤစာစောင်သည် သြနေသိမ်အား ခွင့်လွှတ်ရန်နှင့် ပြန် လည်လက်ခံရန် ပိလေမုန်ထံသို့ ပေါလု၏အသနားခံစာ ဖြစ်သည်။ ပေါလု၏စာစောင်များအပြင် အခြားသောယေရှု၏တပည့်တော်များ ရေးသားခဲ့သော စာစောင်ရှစ်စောင်ရှိသည်။

ဟေဗြဲသြဝါဒစာကို ရေးသောသူကို မသိခဲ့ရသော်လည်း ယေရှုကို ယုံကြည်သော ယုဒလူမျိုး ယုံကြည်သူများထံသို့ ရေးသားခဲ့ကြောင်း ထင်ရှားသည်။ သူတို့သည် ယေရှုကို ယုံကြည်ခြင်းမှ ဆွဲထုတ်ခံရခြင်း အန္တရာယ်၌ရှိကြသည်။ ဤစာစောင်သည် ထိုခရစ်ယာန်များ၏ ယုံကြည်ခြင်းကို အားပေးရန်နှင့် အားသန်စေရန် ရေးသားခြင်းဖြစ်သည်။ စာရေးသူသည် ခပ်သိမ်းသောအရာ အားလုံးတို့အပေါ်တွင် ယေရှုသည် အထွတ်အထိပ်ဖြစ်ကြောင်းကို အဓိကဖော်ပြထားသည်။ သူသည် ယေရှု၏ထာဝရယဇ်ပရောဟိတ် ဖြစ်ခြင်းနှင့် “ပိုကောင်းသော ပဋိညာဉ်တရား”သည် ဓမ္မဟောင်းခေတ်ယဇ်ပရောဟိတ်များနှင့် “ပထမပဋိညာဉ်တရား” ထက်ပို၍ ကောင်းမွန်ကြောင်း သွန်သင်သည်။ စာရေးသူသည် လူတို့အား ဘုရားသခင်အတွက် အသက်ရှင်ရန်နှင့် သူကို ကိုး စားရန်အား ပေးခြင်းအားဖြင့် အဆုံးသတ်သည်။

ဘုရားသခင်နှင့်ယေရှု၏အစေခံတစ်ယောက်ဖြစ်တော်မူသော **ယာကုပ်**မှ ရေးသားဖော်ပြထား သောစာစောင်တွင် “လက်တွေ့” ဟူသောစကားလုံးကို အမြဲတမ်းအသုံးပြုသည်။ အချို့သော လူတို့သည် ဤ သူကိုယေရှု၏ ညီတစ်ယောက်ဟု ထင်မြင်ကြသည်။ ယာကုပ်သည် တရားမျှတခြင်း ဆင်းရဲသောသူကို ကူညီခြင်း၊ လောကလူသားများနှင့် မိတ်ဆွေဖွဲ့ခြင်း၊ ဥာဏ်ပညာ၊ ကိုယ် ကိုကိုယ် ထိန်းချုပ်ခြင်း၊ ဒုက္ခဆင်းရဲခြင်းနှင့် စုံစမ်းနှောင့်ယှက်ခြင်း၊ ကြားနာခြင်းနှင့် လုပ်ဆောင် ခြင်း၊ ယုံကြည်ခြင်းနှင့် အကျင့်တို့၏အကြောင်းများကို သွန်သင်ထားသဖြင့် သူသည် ယုဒလူမျိုး တစ်ယောက်ဖြစ်ကြောင်း ထင်ရှားသည်။ သူသည် လူတို့အား ဇွဲမလျော့ဘဲ ဆုတောင်းရန်လည်း တိုက်တွန်းသည်။

ရှင်ပေတရုသြဝါဒစာ ပထမစောင်နှင့် ဒုတိယစောင်တို့သည် နေရာဒေသအသီးသီးများတွင် နေထိုင်ကြသော ခရစ်ယာန်များထံသို့ တမန်တော်ပေတရုအားဖြင့် ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ပေတရုသည် ဤကဲ့သို့သော ခရစ်ယာန်များအား သူတို့၏အသက်ရှင်သောမျှော်လင့်ခြင်းနှင့် ကောင်းကင်၌ရှိသော စစ်မှန်သောသူတို့၏နေအိမ်အကြောင်းကို သွန်သင်ရေးသားခဲ့သည်။ သူတို့ သည် ခက်ခဲသောအချိန်ကာလများကို ရင်ဆိုင်နေရသော်လည်း ဘုရားသခင်သည် သူတို့ကို မစွန့်ပစ်ခဲ့သည့်အကြောင်း ပေတရုသည် သူတို့အား သိစေသည်။ သူတို့၏ဒုက္ခဝေဒနာများကြောင့် သူတို့ပို၍ ကောင်းမွန်လိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်သည် ယေရှုခရစ်အားဖြင့် သူတို့၏အပြစ်များကို ခွင့်လွှတ်ခဲ့ပြီး သူတို့ကို ကောင်းကြီးပေးခဲ့ပြီဖြစ်ကြောင်း ပေတရုသည် သူတို့အား ပြန်လည် သတိပေးခဲ့သည်။ သူတို့သည် ဖြောင့်မတ်သောအသက်ရှင်ခြင်းအားဖြင့် ပြန်လည်တုံ့ပြန်သင့် သည်။ ပေတရုသြဝါဒစာ ဒုတိယစောင်တွင် တမန်တော်ကြီးသည် မိစ္ဆာဆရာများကို ရင်ဆိုင်ခဲ့ သည်။ သူသည် စစ်မှန်သောအသိပညာနှင့် ခရစ်တော်၏ဒုတိယအကြိမ်ကြွလာခြင်းအကြောင်းကို သွန်သင်ရေးသားသည်။

ရှင်ယောဟန်ဩဝါဒစာ ပထမ၊ ဒုတိယနှင့် တတိယစာစောင်များကို တမန်တော်ယောဟန်က ရေးသားခဲ့သည်။ ယောဟန်၏မေတ္တာနှင့်ဆိုင်သော စာစောင်များသည် ဘုရားသင်က ယုံကြည်သူများအား အမြဲလက်ခံမည်ဖြစ်ကြောင်း သိစေသည်။ ဘုရားသခင်၏အလိုတော်အတိုင်း လုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် အခြားသောလူများကို ချစ်ချင်းအားဖြင့်လူတို့သည် ဘုရားသခင်ကို ချစ်ကြောင်း ပြသရန် ယောဟန်သည် သွန်သင်ရေးသားခဲ့သည်။ ဒုတိယနှင့် တတိယစာစောင်များသည် ခရစ်ယာန်တို့အား အချင်းချင်း ချစ်ကြရန် တိုက်တွန်းပြီး မကောင်းသောအပြုအမူများနှင့် မိစ္ဆာပရောဖတ်များကို ဆန့်ကျင်သတိပေးသည်။

ယုဒဩဝါဒစာ ရေးသူသည် ရှင်ယောဟန်၏ညီတစ်ယောက်ဖြစ်ပြီး ယေရှု၏ညီလည်းဖြစ်နိုင်သည်။ ဤစာစောင်သည် သစ္စာရှိခြင်းအတွက် တိုက်တွန်း၍ မိစ္ဆာဆရာများနှင့် ဒုက္ခပြဿနာကို ဖန်တီးသောသူများအား ပွင့်လင်းစွာ ဆန့်ကျင်ပြောဆိုသည်။

ရှင်ယောဟန်၏ဗျာဒိတ်ကျမ်းသည် ဓမ္မသစ်ကျမ်းရှိအခြားသော ကျမ်းအုပ်အားလုံးမှ ခြားနားသည်။ ဤကျမ်းအုပ်သည် ပုံဆောင်ချက်စကားများကို မြင့်မားစွာ အသုံးပြုပြီး ရှင်ယောဟန် မြင်ခဲ့သောရူပါရုံများကို ပြောပြသည်။ များစွာသော ပုံဆောင်ချက်များနှင့် တင်စားပြောဆိုခြင်းများတို့သည် ဓမ္မဟောင်းကျမ်းမှ ဖြစ်၍ ဓမ္မဟောင်းကျမ်းနှင့် နှိုင်းယှဉ်ခြင်းအားဖြင့် ကောင်းမွန်စွာ သဘောပေါက်နားလည်နိုင်သည်။ ဤနောက်ဆုံးကျမ်းသည် ခရစ်ယာန်တို့ကို လမ်းပြကူညီမစသောဘုရားသခင်နှင့် ခရစ်တော်၏တန်ခိုးအားဖြင့် နတ်ဆိုး၏အာဏာတန်ခိုးအပေါ် နောက်ဆုံးအောင်ပွဲကို အနိုင်အမာပြောဆိုသည်။

သမ္မာကျမ်းစာနှင့် ခေတ်သစ်စာဖတ်သူများ

သသသသဤကျမ်းစာအုပ်များသည် ကျွန်ုပ်တို့၏ခေလေထုံးစံမှ အလွန်ခြားနားသောသူများအတွက် လွန်ခဲ့သောနှစ် ပေါင်းထောင်ပေါင်းများစွာက ရေးသားခြင်းဖြစ်ကြောင်း ယနေ့စာဖတ်သူများသည် စိတ်ထဲတွင် ထားရှိသင့်သည်။ ထိုအချိန်၌ အသက်ရှင်နေထိုင်သူတို့သည် သူတို့၏ခေလေထုံးစံနှင့် အသိပညာအားဖြင့် သမိုင်းအဖြစ်အပျက်များ၊ သာဓကများနှင့် ကိုးကားချက်များကိုသာ နားလည်နိုင်ခဲ့သော်လည်း သာမန်အားဖြင့် ကျမ်းစာရေးသားချက်များသည် အဓိကကျသော အကြွင်းအမှန်တရားအပေါ် ဦးတည်သည်။ ဥပမာ၊ ယေရှုသည် မြေဆီလွှာအမျိုးမျိုးရှိသော လယ်ကွင်း၌ မျိုးစေ့ကြသောလူတစ်ယောက်အကြောင်းကို ပြောခဲ့သည်။ ထိုအကြောင်းအရာများသည် ကောင်းမွန်စွာ သဘောပေါက်နိုင်ခဲ့သော်လည်း ယေရှုယူခဲ့သောဥပမာမှ သင်ခန်းစာသည် ထိုအချိန် သို့မဟုတ် ထိုနေရာရှိ လူများအတွက် ကိုက်ညီသည်။

ကျမ်းစာ၌ ဖော်ပြထားသောတိုင်းပြည်များသည် ယနေ့စာဖတ်သူများအတွက် တမျိုးထူးဆန်းနိုင်သည်။ ခေလေထုံးစံများ၊ သဘောထားများ၊ လူတို့စကားများပြောပုံသည် သဘောပေါက်နားလည်ရန် ခက်ခဲနိုင်သည်။ ဤအရာများသည် ယနေ့ခေတ်လူ နေမှုအဆင့်အတန်းအားဖြင့် ဆုံးဖြတ်ရန် မသင့်လျော်ဘဲ ထိုနေရာနှင့် အချိန်ကာလ၏လူနေမှုအဆင့်အတန်းအားဖြင့်သာ ၎င်းအရာများကို သတ်မှတ်ဆုံးဖြတ်သင့်သည်။ ကျမ်းစာသည် သိပ္ပံဘာသာစာအုပ်တစ်အုပ်ကဲ့သို့ ရေးသားခဲ့ခြင်း မဟုတ်ကြောင်း သတ်မှတ်ရန်လည်း အလွန်အရေးကြီးသည်။ ၎င်းသည် သမိုင်း

အဖြစ်အပျက်များကို အဓိကဖော်ပြရန်နှင့် ထိုအဖြစ်အပျက်များ၏ အဓိပ္ပါယ်ကို သက်ရောက်မှုများကို လူသားအားလုံးတို့အား တင်ပြရန် ရေးသားခြင်း ဖြစ်သည်။ ကျမ်းစာ၏သွန်သင်ခြင်းများတွင် သိပ္ပံပညာအားဖြင့် နားမလည်နိုင်သော တလောကလုံးနှင့်ဆိုင်သည့် သမ္မာတရားများ ပါဝင်သည်။ သမ္မာကျမ်းစာသည် လူတို့၏ဝိညာဉ်ရေးဆိုင်ရာ အဓိကလိုအပ်ချက်များကို ပြည့်စွက်ပေးသောကြောင့် ၎င်းသည် ယနေ့တိုင်အောင် ဆီလျော်သည်။

မည်သူမဆို သမ္မာကျမ်းစာကို သိလိုသောစိတ်နှင့် ဖတ်သောသူသည် အကျိုးအမြတ်များစွာတို့ကို ရရှိရန်မျှော်ကိုးနိုင်သည်။ သူတို့သည် ရှေးဟောင်းလူများတို့၏လေ့ထုံးစံများနှင့် သမိုင်းဥာဏ်ပညာများတို့ကို လေ့လာလိမ့်မည်။ သူတို့သည် ယေဂျူခရစ်၏အသက်တာနှင့် သွန်သင်မှုများကို သင်ယူပြီး သူ၏နောက်လိုက်တော်ဖြစ်ရန် ဟူသောစကား၏ဆိုလိုချက်ကိုလည်း သိလိမ့်မည်။ သူတို့သည် အစွမ်းရှိသောအသက်ရှင်ခြင်းနှင့် ပျော်ရွှင်မှုနှင့်ပြည့်စုံသော အသက်တာအတွက် လက်တွေ့သင်ခန်းစာများကို သင်ယူပြီးဝိညာဉ်ပိုင်းကို သိမြင်နိုင်သောအဓိကအရာကို ရရှိလိမ့်မည်။ သူတို့၏အသက်တာ၌ အခက်ခဲဆုံးသောမေးခွန်းများအတွက် အဖြေများကို တွေ့လိမ့်မည်။ ထို့ကြောင့် ဤကျမ်းအုပ်ကို ဖတ်ခြင်းအားဖြင့် ကောင်းသောအရာများစွာတို့ကို ရရှိနိုင်ပြီး၎င်း ကျမ်းအုပ်ကို ပွင့်လင်းစွာ သိလိုသောစိတ်နှင့် ဖတ်သောသူများသည် သူတို့၏အသက်တာအတွက် ဘုရားသခင်၏အလိုတော်ကို တွေ့ရှိလိမ့်မည်။

License Agreement for Bible Texts

World Bible Translation Center

Last Updated: September 21, 2006

Copyright © 2006 by World Bible Translation Center

All rights reserved.

These Scriptures:

- Are copyrighted by World Bible Translation Center.
- Are not public domain.
- May not be altered or modified in any form.
- May not be sold or offered for sale in any form.
- May not be used for commercial purposes (including, but not limited to, use in advertising or Web banners used for the purpose of selling online ad space).
- May be distributed without modification in electronic form for non-commercial use. However, they may not be hosted on any kind of server (including a Web or ftp server) without written permission. A copy of this license (without modification) must also be included.
- May be quoted for any purpose, up to 1,000 verses, without written permission. However, the extent of quotation must not comprise a complete book nor should it amount to more than 50% of the work in which it is quoted. A copyright notice must appear on the title or copyright page using this pattern: "Taken from the HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™ © 2006 by World Bible Translation Center, Inc. and used by permission." If the text quoted is from one of WBTC's non-English versions, the printed title of the actual text quoted will be substituted for "HOLY BIBLE: EASY-TO-READ VERSION™." The copyright notice must appear in English or be translated into another language. When quotations from WBTC's text are used in non-saleable media, such as church bulletins, orders of service, posters, transparencies or similar media, a complete copyright notice is not required, but the initials of the version (such as "ERV" for the Easy-to-Read Version™ in English) must appear at the end of each quotation.

Any use of these Scriptures other than those listed above is prohibited. For additional rights and permission for usage, such as the use of WBTC's text on a Web site, or for clarification of any of the above, please contact World Bible Translation Center in writing or by email at distribution@wbtc.com.

World Bible Translation Center

P.O. Box 820648

Fort Worth, Texas 76182, USA

Telephone: 1-817-595-1664

Toll-Free in US: 1-888-54-BIBLE

E-mail: info@wbtc.com

WBTC's web site – World Bible Translation Center's web site: <http://www.wbtc.org>

Order online – To order a copy of our texts online, go to: <http://www.wbtc.org>

Current license agreement – This license is subject to change without notice. The current license can be found at: <http://www.wbtc.org/downloads/biblelicense.htm>

Trouble viewing this file – If the text in this document does not display correctly, use Adobe Acrobat Reader 5.0 or higher. Download Adobe Acrobat Reader from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/readstep2.html>

Viewing Chinese or Korean PDFs – To view the Chinese or Korean PDFs, it may be necessary to download the Chinese Simplified or Korean font pack from Adobe. Download the font packs from: <http://www.adobe.com/products/acrobat/acrrasianfontpack.html>